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AK Parti Genel Başkan
Yardımcısı Özhaseki, "Bir
rekor da özellikle mil-
letvekili olmak isteyen
arkadaşlarımızın sayısı.
Şu ana kadar teşkilatı-
mıza İstanbul için 1721
kişi milletvekili olmak
için müracaat etti." dedi.
AK Parti Yerel Yönetim-
lerden Sorumlu Genel
Başkan Yardımcısı Öz-

haseki, 14 Mayıs'ta ya-
pılacak 28. Dönem Mil-
letvekili Genel Seçimi için
İstanbul'da 1721 kişinin
milletvekili olmak için
başvurduğunu söyledi.
Özhaseki, 14 Mayıs'taki
28. Dönem Milletvekili
Genel Seçimi öncesinde
İstanbul İl Başkanlığın-
daki temayül yoklama-
sına katıldı. » Sayfa 5’te

2022 yılı teması, iklim
ve çevre konularında
dünyanın geçirdiği has-
sas dönem göz önüne
alınarak, geçen yılla aynı
olarak  ''Çevreyi Koru-
mak: Yerel Yönetimler
Harekete Geçiyor'' şek-
linde belirlenen “Avrupa
Yerel Demokrasi Hafta-
sı”na bu yıl 17 ülkeden

64 yerel yönetim, 276
etkinlikle katıldı. “Avru-
pa Yerel Demokrasi Haf-
tası”yla, her yıl farklı te-
malarda yapılan çeşitli
etkinliklerle vatandaş-
ların yerel yönetimlere
demokratik katılımının
artırılması ve bilinçlen-
mesi amaçlanıyor.

Tuzla’nın 17 mahalle-
sinden Tuzla Belediyesi
Bilgi Evi’ne giden ve
ilk kez oruç tutan 8-14
yaş arasındaki 500 ço-
cuk, Tuzla Belediye Baş-
kanı Dr. Şadi Yazıcı ile
birlikte iftar yaptılar.
Başkan Yazıcı, progra-
ma katılan çocuklar ile
tek tek sohbet ederek

fotoğraf çektirdi. İftar
sonrası açıklamalarda
bulunan Başkan Yazıcı,
“Bizim artık geleneksel-
leşmiş Ramazan ayının
ikinci günü ikinci iftarı-
mızı ömründe ilk kez
oruç tutan çocukları-
mızla yapıyoruz.” dedi. 

umhurbaşkanı Erdoğan,
Taksim'deki Atatürk Kül-
tür Merkezi'nde (AKM)

gerçekleşen İlim Yayma Vakfı 52.
Olağan Genel Kurulu'nda, katılımcıları
selamlarken, genel kurulun ve vakfın
50. kuruluş yıl dönümünün hayırlara
vesile olmasını diledi. Vakfın çatısı
altında 1973'ten beri hizmet eden
yöneticilere, gönüllülere ve hayırse-
verlere şükranlarını sunan Erdoğan,
hayatını kaybeden vakıf insanlarını
özlemle yad ederken, İlim Yayma
camiasının ramazanı şerifini tebrik
etti. Erdoğan, ramazanın İslam dün-
yasına ve insanlığa huzur ve esenlik
getirmesi temennisinde bulunarak,
bu sene milletçe 11 ayın sultanı ra-
mazana ulaşmanın sevincini, diğer
tarafta Kahramanmaraş merkezli 11
ili etkileyen deprem felaketinde 50
bini aşkın insanın yaşamını yitirme-
sinin hüznünü yaşadıklarını söyledi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, 11 ilde
14 milyon vatandaşın hayatını altüst
eden depremlerin sadece afetzede-
lerin değil, 85 milyonun yüreğine

kor ateş gibi düştüğünü vurgulayarak,
"Nasıl bedenin bir uzvu hastalanınca
diğerleri huzursuzlanırsa deprem
bölgesindeki kayıplarımızın acısını
da hepimiz derinden hissediyoruz.
İşte bu sıkıntılı günlerde ramazanı
şerifin gönüllerimizi yumuşatan, bize
kardeşliğimizi hatırlatan iklimine
daha çok ihtiyaç duyuyoruz." ifadesini

kullandı. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"3-5 oy daha fazla kapmak için
bölücü örgütün siyasi uzantıları dahil
marjinal yapılarla iş tutmaktan çe-
kinmeyenlere, milletin geleceğini
emanet edemeyiz." dedi.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Terör
örgütlerinden küresel menfaat odak-
larına kadar tüm şer şebekeleri, 14

Mayıs'a kilitlenmiş durumda. Terör
örgütleriyle bunlar kucak kucağa,
dirsek dirseğe ve hala onlarla bu gö-
rüşmeleri yapmak suretiyle ülkemize
ne kazandıracaklar? Terör örgütleriyle
el ele, omuz omuza yürüyen bu in-
sanlardan ülkemize, milletimize, va-
tanımıza herhangi bir fayda gelebilir
mi?" ifadelerini kullandı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Fetih
yadigarı Ayasofya'yı tekrar Ezan-ı
Muhammedilerle buluşturmakla Tür-
kiye siyasi ve ekonomik bağımsızlığını
küresel ölçekte tescillemiştir." dedi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "(Kalkınma
Yolu Projesi) Önümüzdeki günlerde
milletimize yeni müjdeler vermeyi
sürdüreceğiz." dedi. Cumhurbaşkanı
Erdoğan, "Asıl büyük başarımız, ya-
sakları kaldırarak, insanımızın ira-
desine vurulan zincirleri kırarak,
milletimize cesaret ve özgüven ka-
zandırmamızdır. Bugün hem dep-
remin yaralarını saran hem de işçi-
sine, memuruna, emeklisine her
türlü desteği veren bir ülkeye ka-
vuştuk." diye konuştu. » Sayfa 5’te

C

İlim Yayma Vakfı 52. Genel Kurulu'nda konuşan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 'Yeni bir seçi-
min eşiğindeyiz. Elbette her seçim önemli ama 14 Mayıs seçimleri tam manasıyla tarihi bir yol ayrı-
mıdır. 14 Mayıs'ta milletimle beraber bu zaferi perçinlediğimizde yeni bir dönem başlayacak.' dedi.

Gençlik ve Spor Bakanı Kasa-
poğlu, "Kadın odaklı spor politi-
kamız sonuçlarını tüm branşlarda
veriyor. Sizinle gurur duyuyoruz."
ifadelerini kullandı. » Sayfa 7’de

Anadolu'da inanç turizmin
önemli merkezlerinden
Malatya'nın Darende ilçe-
sindeki Somuncu Baba Kül-

liyesi'nde ramazan ayında
gerçekleştirilen mukabele
geleneği, nesilden nesile
aktarılıyor. » Sayfa 3’te

Yüzbaşı Dr. Vehbi Kara’nın
hayat hikâyesine bir nazar…

Kasapoğlu: Kadın odaklı spor
politikamız sonuçlarını  veriyor

Solunum yolu enfeksiyonlarında
“mevsimsel” artış yaşanıyor

Ittıfak İBRAHİM ETHEM GÖREN’İN RÖPORTAJI 8’DE

Ankara Üniversitesi Tıp Fakültesi En-
feksiyon Hastalıkları Ana Bilim Dalı
Başkanı Prof. Dr. İsmail Balık, solunum
yolu enfeksiyonlarında belirgin bir artış
olduğunu belirterek, bunun kıştan
bahar aylarına geçişte beklenen bir
durum olduğunu söyledi. » Sayfa 2’de

Emekli yüzbaşı, uzun yol
kaptanı, öğretim üyesi, Ri-
sale-i Nur Talebesi Dr. Vehbi
Kara ile mufassal bir sözlü
tarih çalışması gerçekleş-
tirdik. Çalışmamızın birinci
bölümünde muhatabımızın
ailesine, çocukluk ve genç-
lik yıllarına, eğitimine, as-
kerlik yıllarına nazar ede-
ceğiz… Kara: 1965 Yılında

İstanbul’da doğdum. Aslen
Erzurumluyum. Rahmetli
babam ve annem dindar
insanlardı. Dini temel bil-
gileri ciddi ve şefkatli bir
şekilde bana ve kardeşle-
rime öğrettiler. Kendilerine
her konuda minnet borç-
luyum. Rabbim bütün
geçmişlerimize ve anne ba-
bamıza rahmet eylesin.

14 MAYIS SEÇİMLERİ
tarihi bir yol ayrımıdır
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Somuncu Baba Külliyesi’nde mukabele
geleneği asırlardır devam ediyor

Mehmet Özhaseki: İstanbul’da 1721 
kişi milletvekili olmak için başvurdu

Tuzla’da ilk defa oruç tutan
çocuklar iftarda buluştu

Ticaret Bakanlığı koordinasyo-
nundaki özel ekip tarafından
gerçekleştirilen denetim-
lerle, yazarkasa ve oto-
masyon sistemlerinde
kurulan düzenekle ka-
yıt dışı akaryakıt sat-
tıkları tespit edilen 44
bayinin faaliyetleri ge-
çici olarak durduruldu.
Ticaret Bakanlığı koordi-

nasyonunda faaliyet gösteren
"Akaryakıt Özel Ekibi"nin yü-

rüttüğü çalışmalarla bugü-
ne kadar 53 milyar liralık
kamu zararının önüne
geçildi. Yürütülen so-
ruşturmalar kapsamın-
da 8 bin 126 ton kaçak
akaryakıt ve akaryakıt

harici petrol ürünü tespit
edildi. » Sayfa 6’da

Türkiye’de zaten YÖK ta-
rafından yönetilen ve atan-
mış rektörlerce idare edi-
len üniversitelerin iktidar
ideolojisinden bağımsız
olması beklenemez. 

BEDİA KÜÇÜKÇALIK » 2’de

Biden’ın göreve gelmesiyle
beraber tekrar sahalara in-
mesi istenen Brett McGurk
yaklaşık iki ay önce Bafel
Talabani ve Neçirvan Bar-
zani görülmüştü.

MEHMET POYRAZ » 5’te

Akademinin
Çıkmazları-3: Sol 

Irak’taki gizemli helikopter
kazası ve ABD’li Brett McGurk!

53 milyar liralık kamu zararı önlendi

İNAN ARVAS’IN 
HABERİ 4’TE

Beykoz, Avrupa’da 2. defa
‘Yılın Partner Kuruluşu’ oldu

Togg, T10X için henüz sürenin
sonuna gelinmeden verilen ön si-
parişin 100 bin adedi geçmesi
üzerine, 2023 yılı için çekilişle
teslim edilecek akıllı cihaz sayısını
12 binden 20 bine çıkardı. Togg,
T10X için henüz sürenin sonuna
gelinmeden verilen ön siparişin
100 bin adedi geçmesi üzerine,
2023 yılı için çekilişle teslim edi-
lecek akıllı cihaz sayısını 12 binden
20 bine çıkardı. Markadan yapılan

açıklamaya göre, Togg, 2023 yılı
boyunca kullanıcılarla buluşacak
T10X için ön sipariş sahiplerini be-
lirleyecek çekiliş sürecine gösterilen
yoğun ilgi nedeniyle teslim edilecek
akıllı cihaz sayısında artışa gitti.
T10X için verilen ön siparişin 7
günde 100 bini geçmesi üzerine
harekete geçen Togg, daha önce 12
bin adet olarak açıkladığı çekilişle
teslim edilecek akıllı cihaz sayısını
20 bin olarak güncelledi. » Sayfa 6’da

Togg, çekilişle teslim edilecek T10X
sayısını 12 binden 20 bine çıkardı

ELİF ŞAHİN’İN HABERİ 4’TE
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Çocuk Sağlığı Hastalıkları Uz-
manı  Dr.  Buket  Taneri;  en-
feksiyonlar, romatizmal has-
talıklar, bakteri ile virüslerin
çocuklarda ve bebeklerde en
çok ateşe neden olan durum-
lar olduğunu söyledi. Bebek
ve  çocuklarda  hastane  acil-
lerine en sık başvurma nedeni
‘yüksek  ateş’  olarak  dikkat
çekiyor. Medicana Sağlık Gru-
bu doktorlarından Çocuk Sağ-
lığı  Hastalıkları  Uzmanı  Dr.
Buket Taneri, çocuklarda ve
bebeklerde solonum yolu en-
feksiyonları  ile  buna  bağlı
olarak meydana gelen solo-
num yolu hastalıklarının ne-
deninin  açıklayarak,  tedavi
yöntemleri hakkında bilgi ver-
di.  Yüksek  ateş  sonucu  ço-
cukların beyninde hasar mey-
dana getirebileceği düşünce-
siyle  yapılan  uygulamaların
zararlı sonuçlara yol açabile-

ceğini  ifade eden Medicana
Intarnational Samsun Hasta-
nesinden Uzm. Dr. Buket Ta-
neri,  “Ateş,  ailelerin  çocuk
acil servislerine ve çocuk po-
likliniklerine en sık başvuru
nedenlerinden  biridir.  Ateş
vücudun bağışıklık sisteminin
harekete  geçtiğini  gösteren
bir bağışıklık cevabıdır. Bilin-
mesi  gereken  önemli  nokta
ateşin bir hastalık değil, bir
belirti olduğudur. Ateşin ço-
cuklarda beyin hasarı gibi ka-
lıcı zararlara yol açacağı inancı
kimi zaman gereksiz, zararlı
olabilecek uygulamaların ya-
pılmasına neden olabilmek-
tedir.  Çocuklarda  ateşe  en-
feksiyonlar, romatizmal has-
talıklar,  bakteri,  virüs  veya
birçok hastalık neden olabilir.
Ateşli bir çocukta önemli olan
hastalığın tanınması ve teda-
visidir” dedi. lSAMSUN-İHA

İyileşmeyen kemik kırıklarına
KÖK HÜCRELİ ÇÖZÜM

nkara Üniversitesi
Tıp Fakültesi En-
feksiyon Hastalık-

ları Ana Bilim Dalı Başkanı
Prof. Dr. İsmail Balık, hava-
nın bir anda ısınıp soğuduğu
bahar aylarında üst solunum
yolu rahatsızlıklarına neden
olan  viral  enfeksiyonlarda
artış görüldüğünü belirterek,
"Solunum yolu enfeksiyon-
larında son zamanlarda be-
lirgin bir  artış  var  ama bu
bir salgın boyutunda değil.
Uzun  yıllardan  beri  ülke-
mizde  kıştan  bahar  ayına
geçişte bu tabloyu görürüz."
ifadesini  kullandı.  Sadece
pandemide  maske-mesafe
önlemlerinin de etkisiyle söz
konusu enfeksiyonların yo-
ğun görülmediğini anımsa-
tan  Balık,  bu  yıl  hem  ted-
birlerin bırakılması hem de
iki yıllık dönemde bağışıklık
sisteminin virüsleri bir mik-
tar  unutmasının  viral  en-
feksiyonlarda hızlı artışa se-
bep olduğuna işaret etti.
En sık görülen 
5 solunum yolu
enfeksiyonu
Balık, geçmiş yılların aynı

dönemine  kıyasla  hastane
başvurularında artış görül-
düğünün altını çizerek, söz-
lerini  şöyle  sürdürdü:  "Şu
anda  en  sık  gördüğümüz
enfeksiyonlar  influenza
(grip), Respiratuvar Sinsityal

Virüs  (RSV  ),  rhinovirüs,
adenovirüs  ve  Kovid-19.
Hastanemizde poliklinik baş-
vurularında  son  dönemde
yaklaşık yüzde 20'lik bir artış
var. Burada önemli olan in-
sanların  çevresinde  hasta-
ların sayısının arttığını göz-
lemlediği andan itibaren bi-
reysel korunma tedbirlerini
almaya başlaması. Özellikle
hastalık belirtisi gösteren ki-
şilerin toplum içine girerken,
maske takmayı bir alışkanlık
haline  getirmesinde  kesin-
likle yarar var. Solunum yolu
enfeksiyonları dinç kişilerde
ağır seyretmese bile risk gru-
bundaki kişilerde ağır hatta
ölümcül seyredebilir."
Uzun  dönem  geçmeyen

hastalık belirtilerinin de dik-

kate alınması gerektiğini dile
getiren  Balık,  altta  yatan
hastalığı olanlar, sigara içen-
ler veya sağlıksız bir yaşam
sürdüren  kişilerde  bu  tip
enfeksiyonların daha geç iyi-
leştiğini vurguladı. Bazı so-
lunum yolu enfeksiyonları-
nın özelliği gereği uzun süre
geçmeyen belirtiler oluştu-
rabildiğini ifade eden Balık,
şunları  söyledi:  "Örneğin,
RSV uzun süre öksürüğe se-
bep olabiliyor, Kovid-19'da
uzamış semptomlar görüle-
biliyor. Son dönemde maa-
lesef Kovid-19 testleri eskisi
kadar yaygın yapılmıyor, bir-
çok kişi test vermeye gitmi-
yor. Ancak elimizde bu has-
talığa göre ilacımız var, test
yaptırılıp  Kovid-19  çıkarsa

daha  kısa  süre  içinde  has-
talık engellenebiliyor. Bu sa-
yede özellikle uzamış belir-
tiler görülmeden önüne ge-
çiliyor.  Bunun  yanında  so-
lunum yolu enfeksiyonlarına
bağlı  sinüzit,  bronşit  gibi
komplikasyonlar da gelişe-
biliyor,  bu  da  uzun  süren
belirtileri  ortaya  çıkarıyor.
Hastalık belirtileri uzun sü-
ren  kişiler  mutlaka  tekrar
hekimlerine görünmeli, bu-
nun nedeni ancak bu şekilde
anlaşılıp tedavi ona göre ye-
niden düzenlenebilir."
Mayıs ortasından itibaren

hızlı gerileme bekleniyor
Prof. Dr. İsmail Balık, so-

lunum  yolu  enfeksiyonla-
rında  genellikle  mayıs  ayı
ortasından itibaren azalma
beklendiğine işaret etti. Bu-
nun tek istisnasının bazı en-
feksiyonlarda görülebilecek
yeni  varyantlar  olduğunu
aktaran  Balık,  şunları  söy-
ledi:  "Kovid-19  veya  influ-
enzanın yeni varyantlarının
ortaya çıkması, yaz aylarında
da bu hastalıklarda pik ya-
şanmasına  neden  olabilir,
geçmişte çok sık olmasa da
benzer  tabloları  gördük.
Böyle bir durum söz konusu
olmadığı sürece, uzun yıllar
ortalamalarına baktığımızda
mayısın ortalarından  itiba-
ren  solunum  yolu  enfeksi-
yonlarında hızlı bir gerileme
görürüz." lANKARA-AA

A

Solunum yolu enfeksiyonlarında
‘MESVİMSEL’ ARTIŞ YAŞANIYOR

Üniversiteler uzun bir  zamandır
“özgür  düşüncenin  kalesi”  olma
vasfını yitirmiş durumda. Türki-
ye’de  zaten  YÖK  tarafından  yö-
netilen  ve  atanmış  rektörlerce
idare edilen üniversitelerin iktidar
ideolojisinden  bağımsız  olması
beklenemez.  Ancak  buna  karşı
duran tavır da aslında başka bir
taassubun temsilciliğini yapmak-
tadır. Türkiye’de belli başlı birkaç
üniversitenin dahil olabildiği ulus-
lararası akademik çevreler de eleş-
tirel  düşünce  adıyla  solun  bay-
raktarlığını yapmaktadır.
Ekim 2019'da yaptığı bir konuş-

mada Trump, ABD üniversitelerin-
de "sol telkin" yapıldığını ve bunun
"genç beyinleri yozlaştırdığını" be-
lirtmişti. Üniversitelerin “özgür dü-
şüncenin  vergi  mükellefleri  tara-
fından finanse edilen kaleleri" ol-
ması gerekirken “radikal solun be-
yin  yıkama”  motorlarına  dönüş-
tüklerini  iddia  etmişti.  Ayrıca  fe-
deral hükümetin öğrencilerin farklı
bakış açılarına maruz kalmalarını
sağlamak  için  harekete  geçmesi
gerektiğini  söylemişti.  Üniversite
kampüslerinde "ideolojik ayrımcılık"
olarak adlandırılan durumu araş-
tırmak ve bununla mücadele etmek
üzere yeni bir komisyon kurulması
çağrısında da bulunmuştu. Bu ko-
nunun Trump tarafından dile ge-
tirilmesi iddiaların ciddiyetine gölge
düşürmüş olsa da akademinin ken-
di  içinden  bazı  araştırmacılar  da
bu durumu uzun yıllardır özeleştiri
boyutunda dile getirmekteydi. 
Akademideki sol trendi eleştiren

Alan  Sokal,  postmodernist  düşü-
nürlerden yaptığı anlamsız alıntı-
ların bile itibarlı bir bilimsel dergide
yazısının yayınlanması için yeterli
kriter  olduğunu  göstermişti.  Bu
deneyden sonra aynı amaçla 2017-
2018 yıllarında bir proje yürütüldü.
“Mağduriyet çalışmaları” denen bu
proje kapsamında Peter Boghossi-
an,  James  A.  Lindsay  ve  Helen
Pluckrose adlı araştırmacılar kültür
çalışmaları,  azınlık  hakları,  top-
lumsal cinsiyet eşitliği gibi konu-
larda  yazdıkları  sahte  ve  saçma
makalelerin  akademik  dergilerde
sorgusuz  kabul  edildiğini  ortaya
koydular. Kendilerini de solcu ola-
rak tanımlayan bu araştırmacılar,

akademide sadece belirli sonuçlara
izin verilen bir kültürün geliştiğini
ve bu duruşun tüm bilim dünyasına
büyük zarar verdiğini iddia ettiler. 
Akademide  sol  fikirlerin  telkin

edilmesi son yıllarda giderek artan
bir  sorun  haline  gelmiştir.  Ulus-
lararası  akademik  çevrelerde  en-
doktrinasyon  olarak  ifade  edilen
bu  durum  "bir  kişiye  veya  gruba
bir dizi inancı eleştirmeden kabul
etmeyi  öğretme  süreci  "dir.  Aka-
demi bağlamında bu, öğrencilere
belirli  sol  fikirleri  sorgulamadan
kabul  etmelerinin  öğretildiği  an-
lamına  gelmektedir.  Bu  durum
özellikle  sosyoloji,  siyaset  bilimi
ve antropoloji gibi sosyal bilimlerle
ilgili  alanlar  için  geçerlidir.  Kali-
forniya Üniversitesi Yükseköğretim
Araştırma Enstitüsü tarafından yü-
rütülen  çalışmaya göre ABD üni-
versitelerindeki  liberal  öğretim
üyeleri muhafazakâr öğretim üye-
lerinden beş kat daha fazladır.  
Türkiye’de durum şimdilik tam

tersi  gibi  görülebilir. Ancak ülke-
mizde üniversitelerin hangi yönde
özgürlükçü  olabileceği  tamamen
iktidarın  ideolojisine  bağımlıdır.
Dolayısıyla  gerçek  bir  akademi
eleştirisinden bahsetmek mümkün
değil.  Ancak  Amerika  ve  Avrupa
üniversitelerinin  güdümündeki
uluslararası  akademik  çevrelerde
sol  taassup  hegemonyasını  kolay
bırakacağa benzemiyor. Eşitlik adıy-
la sunulan aynılık, akademi bün-
yesinde farklı sesleri barındıramı-
yor.  Bu  sebeple  bilhassa  sosyal
bilim alanlarında uluslararası aka-
demik  saygınlık, muhafazakarlığı
kaybettikçe  kazanılan  bir  olgu.
Azınlık hakları, toplumsal cinsiyet,
kadın  hakları  ve  çevre  sorunları
gibi anahtar kelimeler üzerine ya-
zılacak makaleler birkaç postmo-
dernist düşünürden alıntılarla da
süslenirse uluslararası akademide
yükselmenin bileti olarak görülüyor. 
Sonuç olarak, özgür düşüncenin

kalesi bilinen üniversiteler tam bir
özgürlükçü duruştan hala yoksun-
dur. Pozitivist ve materyalist temeller
üzerinde yükselen akademi, sahip
olduğu  ideolojik  taassubu  bırakıp
bütün kutupları barındırabilen bir
yapı geliştirmedikçe güvenilirliğini
ve saygınlığını kaybedecektir.  Bebek ve çocuklarda

yüksek ateşin nedenleri
DSÖ’nün olağanüstü gündemi; Türkiye

Alaplı İlçesinde Belediye Zabıta
ekiplerinin  yaptığı  denetimler
kapsamında, son kullanma tarihi
geçmiş  2  bin  400  ürün  imha
edildi.  Alaplı  Belediyesi  Zabıta
Müdürlüğü bağlı ekipler ilçe mer-
kezinde gıda  satışı  yapan  işlet-
melere yönelik yaptığı denetim-
lerde tüketim tarihi geçmiş bin-
lerce ürüne el koyarak imha etti.
Zabıta  Müdürü  Şeyda  Daşgın,
Halk sağlığını korumak amacıyla
denetimlerin kararlılıkla sürdü-

receklerini belirterek, “Belediye
olarak rutin denetimlerimizin ya-
nında  ramazan ayı öncesi gıda
satışı yapan işletmelere yönelik
yaptığımız  denetimlerde  gıda,
temizlik ve kozmetik ürünlerinin
de  bulunduğu  2  bin  400  adet
tüketim tarihi geçmiş ürün tespit
ettik. Ürünlere el koyarak imha
ettik. İşletmelere de yasal işlem
başlattık. Bu konuda ilçe sakin-
lerimize de büyük görev düşüyor.”
dedi. lZONGULDAK-İHA

Son kullanma tarihi geçen 2 bin 400 ürün imha edildi

Ortopedi ve Travmatoloji Uz-
manı Op. Dr. Mesut  Bolat,
kök hücre tedavisinin özel-
likle  diz  ve  kalça  eklemle-
rinde, iyileşmeyen kemik kı-
rıklarında, menisküs yırtıkları
ile kas ve bağ hasarlarında
hastane ortamında güvenle
yapılabildiğine dikkat çeke-
rek,  “Bu  tedavi  şekli,  kas,
bağ  ve  menisküs  yırtıkları
gibi şikayetlerde de etkili bir
yöntem olarak öne çıkmak-
tadır”  dedi. Medical  Park
Seyhan Hastanesi Or-
topedi ve Travma-
toloji  Uzmanı
Op. Dr. Mesut
Bolat,  kök
hücre tedavi-
sinin özellik-
le diz ve kal-
ça  eklemle-
rinde, iyileş-
meyen  ke-
mik  kırıkla-
rında, menis-
küs yırtıkları ile
kas  ve  bağ  ha-
sarlarında hastane
ortamında güvenle ya-
pılabildiğini  belirtti.Op.  Dr.
Mesut  Bolat,  kök  hücrenin
aslında anaç bir hücre oldu-
ğunu,  bulunduğu  veya  ve-
rildiği  her  dokuya  dönüşe-
bilme özelliğine sahip olan

önemli  bir  doku  olduğunu
kaydederek,  “Eklemlerde
meydana gelen kıkırdak ha-
sarları  tamir  edilerek  ona-
rılması  kök  hücre  tedavisi
ile  mümkün.  Günümüzde
son derece popüler olan kök
hücre tedavisi sayesinde kı-
kırdak gibi üretilmesi ve in-
şası zor olan dokuların ye-
niden yapılanma sürecinde
farklı tedavi yöntemleri has-
talara şifa oluyor” diye ko-
nuştu. Şiddetli eklem ağrısı

şikayetleri  olan  ancak
cerrahi  için  erken
veya  ameliyat  ol-
maktan  çekinen
ortopedi ve trav-
matoloji hasta-
larında,  kireç-
lenme  süreci-
nin  ilerleme-
mesi  ve  kıkır-
dakların  daha
hızlı iyileşmesi-
ni sağlamak için
kök  hücre  teda-
visine başvuruldu-
ğunu anlatan Dr. Bo-

lat, “Bu tedavi şekli, kas,
bağ  ve  menisküs  yırtıkları
gibi  şikayetlerde  etkili  bir
yöntem olarak öne çıkmak-
tadır.  Bu  yüzden  etkili  bir
yöntem olarak tercih edilir”
diye konuştu. lADANA-İHA

Ankara Üniversitesi Tıp Fakültesi Enfeksiyon Hastalıkları Ana Bilim Dalı Başkanı
Prof. Dr. İsmail Balık, solunum yolu enfeksiyonlarında belirgin bir artış olduğunu be-
lirterek, bunun kıştan bahar aylarına geçişte beklenen bir durum olduğunu söyledi.
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Dünya  Sağlık  Örgütü  (DSÖ)  Avrupa
Sağlıklı Şehirler Ağı ve Ulusal Ağ Koor-
dinatörleri, “Türkiye’de Yaşanan Deprem
ve Mevcut Durum” konusuyla olağanüstü
toplandı.  Online  toplantıda  konuşan
Türkiye Sağlıklı Kentler Birliği ve Bursa
Büyükşehir Belediye Başkanı Alinur Ak-
taş,  bölgede  hayat  normale  dönene
kadar her türlü ayni ve nakdi desteğe
açık olduklarını vurguladı. Türkiye Sağ-
lıklı Kentler Birliği ve Bursa Büyükşehir
Belediye Başkanı Alinur Aktaş, DSÖ Av-
rupa Sağlıklı Şehirler Ağı ve Ulusal
Ağ Koordinatörleri toplantı-
sına katıldı. Online yapılan
toplantının tek gündem
maddesi  “Türkiye’de
Yaşanan Deprem ve
Mevcut  Durum”
oldu.  DSÖ  Sağlıklı
Şehir Ağı Direktörü
Kira Fortune’nin su-
numuyla  başlayan
toplantıda  konuşan
Türkiye Sağlıklı Kentler
Birliği  Başkanı  Alinur
Aktaş, depremlerin hemen
ardından Türkiye’nin 71 şeh-
rinden  deprem  bölgesindeki  illere
yardım konvoyları gittiğini, on binlerce
insanın deprem bölgesindeki vatandaş-
lara destek olmak için harekete geçtiğini
hatırlattı. Bunlara ilave olarak deprem
sonrası  60'ı  aşkın  ülkeden  destek  ve
yardım  geldiğini,  gelmeye  de  devam
ettiğini dile getiren Başkan Aktaş, “Dep-
remlerin ardından DSÖ ve DSÖ Vakfı’nın
acil durum ilan etmesi, destek sunması
ve  fon  toplamak üzere  bir  kampanya
başlatmış olması memnuniyetle ve min-

nettarlıkla karşılanmıştır. 2005 yılından
bu yana DSÖ Avrupa Sağlıklı Şehirler
Ağının üyesi olan Türkiye Sağlıklı Kentler
Birliği’nin  130  üyesinin  14’ü,  deprem
bölgesinden etkilenen 11 şehir içerisin-
dedir. Bizler de Sağlıklı Kentler Birliği
olarak  tüm  üyelerimizle;  bir  yandan
afet bölgesindeki insanlarımızın yaralarını
sarmak  için  çalışırken  bir  yandan  da
büyük bir bölümü deprem riski altında
bulunan şehirlerimizin daha dayanıklı
şehirler hâline gelmesi  için  çalışmalar

yürütüyoruz. Bu çerçevesinde de
öncelikli  olarak  maddi  ve
manevi her türlü yardımı,
etkilenen şehirlere ulaş-
tırmayı hedefliyoruz”
dedi.  Bölgede  ihti-
yaçların karşılanması
noktasında  büyük
bir  çaba  harcadık-
larını ifade eden Baş-
kan Aktaş, “Şehirle-
rin iyileştirilmesi için,
depremden  etkilenen
yerlere iletilmek üzere;

barınma ihtiyaçları (çadır
ve konteyner), mobil duş ve

mobil tuvalet, giyim, gıda ve hijyen
malzemeleri, çocuklar için oyuncak ve
oyun setleri gibi ayni ve nakdi pek çok
konuda desteğe açık olduğumuzu ifade
etmek isterim. Yardımlar hangi ülkeden
veya  şehirden  gelirse,  kendi  logoları
ile Türkiye Sağlıklı Kentler Birliği tara-
fından fotoğraflanıp belgelenerek afet
bölgesine  ulaştırılacak,  yardım  yapan
şehirlere ve DSÖ’ye geri bildirim sağla-
nacaktır. Uzun süreli dayanışmaya ihtiyaç
var.” diye konuştu. lBURSA-AA

BEDİA
KÜÇÜKÇALIK
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masya Valisi
Mustafa Masat-
lı'nın koordina-

törlüğünde, Doğa Koruma ve
Milli Parklar 7. Bölge Mü-
dürlüğü, Hatay Büyükşehir
Belediyesi, Türk Veteriner
Hekimleri Birliği, çeşitli ilçe
belediyeleri ve sivil toplum
kuruluşlarına bağlı ekipler,
depremlerin ardından hare-
kete geçti. Ekipler, yıkılan bi-
naların enkazından kurtarı-
lanlar ile bakıma muhtaç hal-
de olanların da aralarında
bulunduğu sahipli ve sahipsiz
hayvanlara ulaştı. Sokaklar-
daki çalışmalarda koruma al-
tına alınan hayvanlar, kent-
teki 3 hayvan toplama ve
sevk merkezine götürüldü.
Bu süreçte barınaklarda ba-
kım ve tedavileri yapılan 10
bini aşkın evcil ve sahipsiz
hayvan, sağlığına kavuştu.

Kentte hayvan sağlığı ve
bakımından sorumlu koordi-
natör olarak görevlendirilen
Vali Mustafa Masatlı, AA mu-
habirine, Hatay'daki evcil ve

sahipsiz hayvanların deprem-
lerden olumsuz etkilendiğini
söyledi. Hem yıkılan binaların
enkazında kalan hem de so-
kakta bakımsız halde bulunan
hayvanlar için hızlıca harekete
geçtiklerini aktaran Masatlı,
"Depremin ardından sahipsiz
kalan evcil hayvanlar ile ba-

kımları zorlaşan sokak hay-
vanlarının barındırılması için
gerekli çalışmalar yürütüldü.
Çalışmalarda 3 temel hayvan
toplama ve sevk merkezi be-
lirlendi. Sokaklarda bakıma
muhtaç ve sahipsiz kalan hay-
vanlar barınaklara alınarak
ilk etapta tedavileri, deva-

mında da aşıları ve bakımları
yapıldı." diye konuştu. 
"750'nin üzerinde evcil
hayvan sahiplerine
teslim edildi"

Masatlı, Antakya, İsken-
derun ve Samandağ'daki ba-
rınaklarda hayvanların ba-

kım ve beslenmelerinin uz-
man ekiplerce takip edildi-
ğini kaydetti. Yaralı hayvan-
ların ameliyatla sağlığına
kavuştuğunu anlatan Ma-
satlı, "Barınaklarda, sahra
hastanesiyle birlikte çeşitli
operasyonlar yapılıyor. Belki
çoğu yerde yapılamayan ope-
rasyonlar gerçekleştiriliyor.
Burada operasyonlarını ya-
pamadığımız veya yapıp da
yaşamını sürdürmekte zorla-
nacağını düşündüğümüz hay-
vanları da yurdumuzun muh-
telif yerlerinde akredite olmuş
barınaklara sevk ediyoruz."
ifadelerini kullandı. Masatlı,
depremin ilk gününden bu
yana 10 bini aşkın hayvanın
bakım ve tedavisinin yapıldı-
ğını, 750'inin üzerinde evcil
hayvanın da sahiplerine tes-
lim edildiğini dile getirerek,
"Devletimiz, depremden et-
kilenen tüm canlılarımıza
özenle bakıyor ve yaşamlarını
uygun şartlarda sürdürebil-
mesi için gerekli tedbirleri
alıyor." dedi. lHATAY-AA

Başakşehir-Kayaşehir Metro Hattı’nın
AÇILIŞINA SAYILI GÜNLER KALDI
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Adil
Karaismailoğlu, İstanbul Büyük-
şehir Belediyesinden devralınan
Başakşehir-Kayaşehir Metro Hat-
tı'nı kısa sürede tamamlandık-
larını belirterek, hattın vatan-
daşların hizmetine açılmasına
sayılı günler kaldığını bildirdi.
Bakan Karaismailoğlu, yazılı açık-
lamasında, Bakanlıkça yapımı
sürdürülen 13 projede toplam
177,3 kilometre uzunluğunda
raylı sistem hattının inşaatının
devam ettiğine dikkati çekti. İs-
tanbul'da yapımı tamamlanıp
hizmete sunulan metro hattı
uzunluğunun "Pendik-Tavşante-
pe-Sabiha Gökçen Havalimanı
Metro Hattı" ile 87,4 kilometreye
ulaştığının altını çizen Karais-
mailoğlu, şu bilgileri paylaştı:
"Toplam uzunluğu 95,9 kilometre
olan 6 hatta İstanbul için çalışı-
yoruz. Bakırköy (İDO)-Bahçeli-
evler-Kirazlı Metro Hattı, Gay-
rettepe-Kağıthane-İstanbul Ha-

valimanı Metro Hattı, Halkalı-
Başakşehir-İstanbul Havalimanı
Metro Hattı, Altunizade-Çamlıca
Camii-Bosna Bulvarı Metro Hattı,
Kazlıçeşme-Sirkeci Raylı Sistem
ve Yaya Odaklı Yeni Nesil Ulaşım
Projesi ve Başakşehir-Çam ve
Sakura Şehir Hastanesi-Kayaşehir
metro hatlarını hizmete almak
için çalışmalarımızı ara verme-
den sürdürüyoruz. Şu an İstan-
bul'un raylı sistem ağı 259,5 ki-
lometredir. Yapımı devam eden
projelerimiz bittiğinde bu rakam
362,8 kilometreye yükselecek.
Bir başka, deyişle raylı sistem
ağının yüzde 50'si Bakanlığımız
tarafından İstanbul'a kazandı-
rılmış olacak." Karaismailoğlu,
Başakşehir-Kayaşehir Metro Hat-
tı'nın İstanbul Büyükşehir Be-
lediyesinden devralındığını
anımsatarak, bu hattın devra-
lındığında fiziki ilerlemesinin
yüzde 5 seviyesinde olduğunu
vurguladı. lANKARA-AA

K

Depremlerin merkez üssü
Kahramanmaraş'ta 49 gün
sonra eğitim başlıyor

Anadolu'da inanç turizmin önemli
merkezlerinden Malatya'nın Da-
rende ilçesindeki Somuncu Baba
Külliyesi'nde ramazan ayında
gerçekleştirilen mukabele gele-
neği, nesilden nesile aktarılıyor.
Türkiye'de mukabele geleneğinin
asırlardır sürdürüldüğü yerlerin
başında gelen, Şeyh Hamid-i Ve-
li'nin (Somuncu Baba) türbesinin
de bulunduğu 14'üncü yüzyıl
eseri Şeyh Hamid-i Veli Somuncu
Baba Külliye ve Camisi'nde sabah
namazı öncesi ve öğle namazı
sonrası mukabele okunuyor. Ca-
minin ahşap yıldızlı tavan mi-
marisi ve Kudüs Hazreti İbrahim
Cami halı deseni mukabeleye
katılanlara görsel şölen sunuyor.
Cami imam hatibi Musa Tektaş,
AA muhabirine, Somuncu Baba
Külliyesi'nde yüz yıllardır sür-
dürülen sünnetin, bu ramazanda

da yaşatıldığını söyledi. Somuncu
Baba Hazretleri'nin manevi şem-
siyesi altında geleneğin sürdü-
rüldüğünü anlatan Tektaş,
"Kur'an-ı Kerim'in nazil olduğu
mübarek ramazan-ı şerifte, Cebrail
Aleyhisselam ile Peygamber Efen-
dimizin karşılıklı Kur'an-ı Kerim'i
okumasının günümüzdeki anlamı
mukabeledir. Peygamber Efendi-
miz ile Cebrail Aleyhisselam'ın
yapmış olduğu mukabele sünne-
tini ihya etmek adına Müslüman
Türk milleti, yüzyıllardır Kur'an-
ı Kerim'i okuyup, dinleyip Kur'an-
ı Kerim’in ruhuna uygun hareket
etme geleneğini ramazanda daha
çok geliştirmektedir." diye konuş-
tu. İsmail Kurt da her sabah mu-
kabele için camiye geldiğini be-
lirterek, ramazanı tüm Müslü-
manlar gibi ibadetle geçirmek is-
tediğini ifade etti. lMALATYA-AA
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"Asrın felaketi" olarak nitelenen
6 Şubat'taki depremlerin mer-
kez üssü olan Kahramanma-
raş'ta, iki ilçede öğrenciler 27
Mart Pazartesi günü eğitim ve
öğretime başlayacak. Deprem-
den en çok etkilenen illerin ba-
şında gelen Kahramanmaraş'ta,
Milli Eğitim Bakanlığının aldığı
kararın ardından okullar tatil
edildi. 1127 okulun bulunduğu
327 bin öğrencinin eğitim gör-
düğü Kahramanmaraş'ta dep-
remde 12 okul yıkılırken, geriye
kalan okulların ise yüzde 12'si
hasar gördü. Bölgede enkaz
kaldırma çalışmaları hızla de-
vam ederken, Bakanlık dep-
remden en az etkilenen ilçe-
lerden Ekinözü ve Andırın'da
27 Mart'ta eğitimin kademeli
olarak başlamasına karar verdi.
İki ilçede öğrenciler ve öğret-
menler, depremden 49 gün
sonra ders başı yapacak. İl Milli
Eğitim Müdürü Yusuf Kahra-

man, AA muhabirine, depremde
184'ü öğretmen olmak üzere
204 eğitim çalışanının hayatını
kaybettiğini söyledi. Deprem
nedeniyle öğrencilerin ve öğ-
retmenlerin okullarından uzak
kaldığını belirten Kahraman,
çadır ve konteyner kentlerde
eğitimi devam ettirmenin gay-
retinde olduklarını kaydetti.
Kahraman, "Hem psikososyal
çadırlarımızda öğrencilerimizin
travmalarını atlatmak hem de
özellikle okul öncesi çocukları-
mızı oyun, eğlence boyutunda
gözetmek suretiyle diğer ço-
cuklarımızın da yine aynı şekilde
birbirleriyle buluşmaları ve trav-
mayı birlikte atlatmaları için
okullarımızı da devreye aldık.
188 noktada devam eden Des-
tekleme ve Yetiştirme Kursları-
mız var. 33 ilkokul ve 8 lise
açıldı. Buralardan aynı okul
gibi faydalanmaktalar." dedi.
lKAHRAMANMARAŞ-AA

Körfezde dip çamuru temizliği ön-
cesinde gerçekleştirilen çalışmada,
"Yunus-S" isimli araştırma gemi-
siyle örnekler toplandı. Kocaeli
Büyükşehir Belediyesi ve İstanbul
Üniversitesi, İzmit Körfezi'nin doğu
yakasında başlanması planlanan
dip çamuru temizliği öncesinde
ikinci kez biyoçeşitliliğin tespiti
için çalışma gerçekleştirdi. Bele-
diyeden yapılan açıklamaya göre,
yürütülen çalışmalarla eski gün-
lerine dönmeye başlayan İzmit
Körfezi'nde, kısa sürede dip ça-
muru temizliğine başlanacak. İki
etaptan oluşan temizlik çalışma-
sının ilk etabında, doğu baseninde
1 milyon 225 bin metrekare alanda
toplam 9 milyon 462 bin 445 met-
reküp çamurun çıkarılması plan-
lanıyor. Dip çamuru temizliğinin
İzmit Körfezi'ne katkıları ve ileri
dönemlerde muhtemel olumlu et-
kilerinin ortaya konulması ama-
cıyla bölgede, ayrıca denizsel bi-
yoçeşitlilik durumunun tespitine
yönelik geçen ay çalışma başlatıldı.
Kocaeli Büyükşehir Belediyesi ve
İstanbul Üniversitesince yapılan
çalışma kapsamında, Su Bilimleri
Fakültesine ait "Yunus-S" isimli
araştırma gemisi ikinci kez İzmit
Körfezi'ne geldi. Araştırma gemi-
siyle İzmit Körfezi'nin doğu base-
ninde örnekler ikinci kez toplandı.
Dip çamuru çekilecek alanda 3
örnekleme noktası ve çalışma ala-
nının dışında referans örnekleme
noktası belirlendi. 4 noktada yü-
rütülen faaliyetlerde, deniz su-
yundaki değişken parametreler,
besin tuzları, klorofil-a, bakteri-
yolojik analizler, fitoplankton ana-
lizleri, zooplankton analizleri, balık
ve bentik organizma çalışmaları
yapıldı. Dip çamurunu çekme iş-
lemi öncesinde yürütülen çalış-
malar çamurun çekildiği dönem
ve sonrasını da kapsayacak şekilde
ileriki dönemlerde de tekrarlana-
cak. l KOCAELİ-AA

İzmit Körfezi’nin
biyoçeşitliliği kayıt
altına alınıyor

Depremlerden etkilenen 10 bini 
aşkın hayvana “şifa eli” değdi

Somuncu Baba Külliyesi’nde mukabele
geleneği asırlardır sürdürülüyor

Kahramanmaraş merkezli depremler nedeniyle büyük yıkımın yaşandığı Hatay'da, 6 Şubat'tan bu yana aralarında en-
kazdan kurtarılanların da bulunduğu 10 binden fazla evcil ve sahipsiz hayvanın bakım ve tedavisi gerçekleştirildi.

Deniz Kuvvetleri Komutanlı-
ğının ihtiyacını karşılayacak
Zırhlı Amfibi Hücum Aracı
(ZAHA) Projesi'nde ilk teslimat
yapıldı. Havuzlu çıkarma ge-
misinde konuşlanmış birlik-
lerin, zor deniz koşullarında
sahile ve karadaki hedeflere
güvenle intikalini sağlamak
üzere üretilecek araçlar için
FNSS Savunma Sistemleri gö-
revlendirildi. Proje kapsamın-
da toplam 27 araç kullanıma
sunulması öngörülüyor. Bun-
ların 23'ü personel, 2'si ko-
muta ve 2'si de kurtarma araç-
larından oluşacak. Araçlar,
"yurt içi geliştirme" modeline
uygun olarak tamamıyla FNSS
imkan ve kabiliyetleri ile üre-
tilecek. Teknik özellikleri Deniz

Kuvvetleri Komutanlığınca ta-
nımlanan harekat konsepti
ve görev ihtiyaçlarına uygun
olarak belirlenen ZAHA'lar,
taşınacak personel sayısı, ba-
listik ve mayın koruma sevi-

yeleri, karada ve suda sağla-
nacak performans kriterleri
açısından benzerlerinden üs-
tün özellikler taşıyor. Zırhlı
amfibi hücum araçları, çıkar-
ma operasyonlarında hem

birliklerin kıyıya güvenli şe-
kilde çıkartılmasını sağlıyor
hem de karaya çıktıktan sonra
bir zırhlı muharebe aracı ya
da zırhlı personel taşıyıcı gibi
görev yapabiliyor.

Harekatın çıkarma safha-
sında araçlar, kıyıya yanaşan
havuzlu çıkarma gemilerinden
denize iniyor ve aradaki birkaç
kilometrelik mesafeyi, yüksek
süratle kat ederek, birliklerin,
koruma altında, en kısa za-
manda karaya çıkmasını sağ-
lıyor. Karada ise diğer zırhlı
araçlarla yan yana görev icra
edebiliyor. Zırhlı amfibi hücum
araçlarının, görev tanımlarının
gereğince çift doğalı araçlar
olarak hem denizde hem de
karada üstün performans gös-

termeleri gerekiyor. Dünyada
çok az sayıda ülke, bu tür
araçları envanterinde bulun-
duruyor. NATO ve müttefik-
lerinde ise bu sınıftaki araçları
üreten FNSS dışında tek bir
firma bulunuyor. FNSS, ZAHA
ile ilgilenen birçok ülke ile
ihracata yönelik görüşmeler
de yürütüyor. Şirketin tanıtım
ve pazarlama faaliyetlerine
de başladığı ZAHA, Kasım
2022'de Endonezya'da düzen-
lenen Indo Defence Expo&Fo-
rum 2022 Fuarı'nda ilk kez
yurt dışında sergilendi. ZAHA
Projesi, Cumhurbaşkanlığı Sa-
vunma Sanayii Başkanlığı ile
FNSS arasında Mart 2017'de
imzalanan sözleşmeyle baş-
latılmıştı. lANKARA-AA

Sınıfının en iyisi ZAHA, Türk Silahlı Kuvvetleri envanterine girdi
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uzla’nın 17
mahalle-
s i n d e n

Tuzla Belediyesi Bilgi
Evi’ne giden ve ilk kez
oruç tutan 8-14 yaş ara-
sındaki 500 çocuk, Tuzla
Belediye Başkanı Dr.
Şadi Yazıcı ile birlikte
iftar yaptılar. Başkan Ya-
zıcı, programa katılan çocuklar
ile tek tek sohbet ederek fo-
toğraf çektirdi. İftar sonrası
açıklamalarda bulunan Başkan
Yazıcı, “Bizim artık gelenek-
selleşmiş Ramazan ayının ikinci
günü ikinci iftarımızı ömründe
ilk kez oruç tutan çocukları-
mızla yapıyoruz. Ramazan ayı-
nın rahmeti, bereketi, sevinci,
mutluluğu hem de ilk defa
oruç tutan çocuklarımızın he-
yecanı bizlere ayrı mutluluk
veriyor” dedi.

Tuzla Belediye Başkanı Dr.
Şadi Yazıcı tarafından hayata
geçirilen ve 8-14 yaş arasındaki
çocukların kendi gelişimlerine
katkı sağlaması amacıyla sa-
nattan spora onlarca farklı
branşta eğitimler alabildikleri
Tuzla Belediyesi Bilgi Evi’ne
giden öğrenciler, iftar progra-

mında bir araya geldiler. Tuz-
la’nın 17 mahallesinden Bilgi
Evi’ne gelen ve ilk kez oruç
tutan 500 çocuk, Ayyıldız Sos-
yal Tesisleri’nde Tuzla Belediye
Başkanı Dr. Şadi Yazıcı ile iftar
yaptılar. Her Ramazan ayının
2’nci gününde geleneksel ola-
rak gerçekleşen Başkanla ilk
oruç kez oruç tutan çocukların
buluşmasında Başkan Yazıcı,
çocuklar ile tek tek sohbet ede-

rek fotoğraf çektirdi. Çocuklarla
Başkan Yazıcı’nın buluşması
renkli anlara sahne oldu. 

Program sırasında açıkla-
malarda bulunan Tuzla Bele-
diye Başkanı Dr. Şadi Yazıcı,”
Ramazan ayına girdik. Rama-
zan ayına kavuşturan Rabbime
hamdolsun. Bizim artık gele-
nekselleşmiş Ramazan ayının
ikinci günü ikinci iftarımızı
ömründe ilk kez oruç tutan

çocuklarımızla yapıyoruz. Bu-
gün onlarla ve arkadaşlarıyla
birlikteyiz. Ramazan ayının
rahmeti, bereketi, sevinci, mut-
luluğu hem de ilk defa oruç
tutan çocuklarımızın heyecanı
bizlere ayrı mutluluk veriyor.
Ben kendilerine çok teşekkür
ediyorum. Bizim sofralarımızı
şenlendirdiler. Ayrıca bereket-
lendirdiler. Ama çok daha
önemlisi şereflendirdiler. Ömrü

hayatında ilk defa oruç tutmaya
başlayan çocuklarımızla aynı
sofrayı paylaşmak, apayrı bir
gurur. Medeniyetimizin bu ev-
latlarını daha iyi noktalarda
hep birlikte Ramazan’da da
bayramda da Rabbim bizleri
aynı masada buluştursun. Bir-
liğimizi beraberliğimizi ve kar-
deşliğimizi artırsın. Herkesin
tekrar Ramazan ayını tebrik
ediyorum” dedi. 

Kağıthane’de Ramazan
etkinlikleri başladı
Kâğıthane Belediyesi'nin gele-
neksel Ramazan etkinlikleri bu
yıl da Kâğıthane Meydanı'nda
gerçekleşecek. Ramazan etkin-
likleri Kâğıthane Meydanı’nda
her akşam çocuklara yönelik
etkinliklerle devam ederken
her hafta cuma ve cumartesi
iftar sonraları yetişkinlere özel
programlar yer alacak. Kâğıt-
hane’de geleneksel Ramazan
ayının çocuklara özel etkinlikleri
arasında; yarışmalar ve çocuk
şarkıları konserleri; kukla, il-
lüzyon, Karagöz- Hacivat, jon-
glör, Nasreddin Hoca, İbiş ve
Orta Oyunu gösterileri yer alı-
yor. Bu gösterilerle çocukların
Ramazan ayını her zaman güzel
hatırlamaları amaçlanıyor. Gös-
teriler Kağıthane Meydanı’nda
yer alan etkinlik alanında ve
mahallelerdeki gezici etkinlik
araçlarında yapılacak. Kağıt-
hane Belediyesi Ramazanda
yetişkinlere de özel bir çok et-

kinlik sunuyor. Kâğıthane Mey-
dan da gerçekleşecek etkinlik-
lerde eğitimci ve yazarlar Bekir
Develi, Hayati İnanç, Ahmet
Bulut, Merve Gülcemal ve Sa-
liha Erdim Ramazanın man-
eviyatına uygun söyleşileriyle
yer alacak. İlahiyatçı Nihat Ha-
tipoğlu ve Mustafa Karataş, sa-
natçı Dursun Ali Erzincanlı ve
televizyon programcısı Serdar
Tuncer de farklı günlerde Kâ-
ğıthanelilerle bir araya gelecek.
Kâğıthane Belediye Başkanı
Mevlüt Öztekin; “ İftardan sonra
her akşam çocuklarımıza özel
birbirinden güzel etkinliklerle
Kağıthane Meydanı’mızda ola-
cağız. Aynı zamanda birbirinden
değerli sanatçı ve yazarlarımızı
da yine Kâğıthane Meydanı’mız-
da vatandaşlarımızla buluştu-
racağız. Tüm İstanbulluları da-
vet ediyorum. Ramazanın ha-
nelerimize huzur ve bereket
getirmesini diliyorum.” dedi.

T

Bahçelievler Belediyesi, Down
Sendromu Farkındalık Günü’nde
down sendromlu gençlerin görev
yaptığı + 1 Sempati Sosyal Tesis-
leri’nde down sendromlu çocuklar
ve ailelerini misafir etti. Belediye
Başkanı Dr. Hakan Bahadır’ın da
katıldığı bu özel buluşmada ço-
cuklar aileleriyle birlikte bol bol
eğlendiler, yemek yediler. + 1
Sempati Sosyal Tesisleri’nin genel
müdürü down sendromlu Yase-
min’in sahnede “Seni çok seviyo-
rum” diye seslendiği annesinin
sahneye çıkması misafirlere de
duygulu anlar yaşattı. Bahçelievler
Belediyesi, 21 Mart Down Sen-
dromu Farkındalık Günü’nde özel
bir buluşmaya ev sahipliği yaptı.
Down sendromlu gençlerin görev
yaptığı + 1 Sempati Sosyal Tesis-
leri’nde down sendromlu çocuklar

ve ailelerini özel eğlenceli bir ye-
mek organize edildi. İstanbul’da
down sendromlu gençlerin görev
yaptığı ender mekanlardan biri
olan + 1 Sempati Sosyal Tesisle-
ri’nde gerçekleşen bu özel etkin-
likte tesiste çalışan birbirinden
sempatik 7 down sendromlu genç,
kendileri gibi özel çocuklara hem
servis yaptılar hem de onlarla bir-
likte eğlenceli vakit geçirdiler.
“Sizler birer
meleksiniz”

Bahçelievler Belediye Başkanı
Dr. Hakan Bahadır’ın da katıldığı
bu özel buluşmada down sen-
dromlu çocuklar aileleriyle birlikte
yemek yedi, müzik eşliğinde bol
bol dans etti, erik dalı oynadı,
halaylar çekti, kimi zamanda mik-
rofonu eline alıp şarkılar söyledi. 

Beykoz Belediyesi,  Av-
rupa Konseyi tarafın-
dan düzenlenen “Av-
rupa Yerel Demokrasi
Haftası” (ELDW) kap-
samında sürdürülebilir
çevre projeleri ve et-
kinliklerle geçen yılın
adından 2. kez "Yılın
Partner Kuruluşu”
oldu.   Avrupa genelindeki
ülkelerde kutlanan “Avrupa
Yerel Demokrasi Haftası”yla,
her yıl farklı temalarda yapılan
çeşitli etkinliklerle vatandaş-
ların yerel yönetimlere de-
mokratik katılımının artırıl-
ması ve bilinçlenmesi amaç-
lanıyor.   2022 yılı teması, ik-
lim ve çevre konularında dün-
yanın geçirdiği hassas dönem
göz önüne alınarak, geçen
yılla aynı olarak  ''Çevreyi Ko-
rumak: Yerel Yönetimler Ha-
rekete Geçiyor'' şeklinde be-
lirlenen “Avrupa Yerel Demok-
rasi Haftası”na bu yıl 17 ül-
keden 64 yerel yönetim, 276

etkinlikle katıldı. Bey-
koz Belediyesi, çevreci
“Sıfır Atık” hedefleriyle
hayata geçirdiği  “Çev-
re Gönüllüleri”, “Yeşil
Okul” “Plastik Atık
Kumbaraları”, “40 Yıl
Atığımız Değil Kahve-
miz Kalsın”, “Bey-
koz’un Evleri Sıfır Atı-

ğın Temeli” “Milli Ağaçlan-
dırma Günü”, “Organik Ya-
şama Sen De Adım At”, ve
“Siteler Ambalaj Atığı Toplama
Projeleri” yle, “konseye baş-
vurdu.   Uzmanlar tarafından
yapılan değerlendirme neti-
cesinde Beykoz Belediyesi,
sürdürülebilir ve daha temiz
bir çevre için farklı yaş ve
meslek gruplarından gönül-
lülerin katılımıyla hayata ge-
çirdiği 8 projeyle “Yılın Partner
Kuruluşu” seçildi.    Beykoz’a
prestij getiren partner kuruluş
unvanı gönüllülerin katılımıyla
hayata geçirilecek  yeni pro-
jelere ilham verecek.

Esenler Belediyesi, Ramazan ayı
boyunca minikler için renkli et-
kinliklere ev sahipliği yapacak.
Ramazan-ı Şerif’in ilk günü Esen-
ler’de ve depremden etkilenen
Adıyaman’da çocuklar için birbi-
rinden eğlenceli programlar dü-
zenledi. 7’den 77’ye her yaştan
kimseyi Ramazan sevinciyle bu-
luşturan Esenler Belediyesi, mi-
nikleri de unutmadı. Depremden
etkilenen Adıyaman’da da çeşitli
etkinliklere ev sahipliği yapan
Esenler Belediyesi, miniklerin yü-
zünde tebessüm oluşturmaya de-
vam ediyor. Etkinlikler kapsamında
Ramazan’ın ruhuna uygun Kara-
göz-Hacivat ve Nasreddin Hoca
gösterileri, çocuk etkinlikleri, ani-
masyon v film gösterimleri ve çe-
şitli ikramlarla mutluluk zirveye
taşınıyor.Esenler ve Adıyaman’daki
çocuk etkinlikleri ise iftardan sonra
gerçekleşiyor. Esenler’deki çocuk
etkinliklerin adresi de Dr. Kadir
Topbaş Kültür Sanat Merkezi.
MORAL TİMİ 
İŞ BAŞINDA!

Esenler Belediyesi Sanat Evi’nin
hayata geçirdiği ESEV Moral Timi,
“Arabada Mutluluk Var” sloganıyla
Adıyaman bölgesindeki konteyner
kentleri dolaşarak miniklere neşe
saçıyor. Çocuk etkinlikleri düzen-
leyen Moral Timi, miniklere çeşitli
ikramlar dağıtarak keyifli vakit
geçirmelerini sağlıyor.
ÇOK EĞLENCELİ
GEÇİYOR

Esenler’deki etkinliklere katılan
7 yaşındaki Şeyma, “Akşamları
annemle buraya geliyorum. Ar-
kadaşlarımla eğleniyorum. Çok
mutluyuz” ifadelerini kullandı. 12
yaşındaki Efe ise şunları kaydetti:
“Babam iftardan sonra teravih na-
mazı kılıyor. Ben de arkadaşlarımla
buraya geliyorum. Film izliyoruz
hep birlikte. Çok eğlenceli geçiyor.
İyi ki bu tarz etkinlikler var.” 

Ramazanın tadını
minikler çıkarıyor

Bahçelievler’de sahne down
sendromlu çocukların…

TUZLA’DA İLK KEZ ORUÇ TUTAN
ÇOCUKLAR İFTARDA BULUŞTU

İNAN 
ARVAS

ELİF
ŞAHİN

Beykoz, Avrupa’da 2. kez
‘Yılın Partner Kuruluşu’ oldu
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Memleket Partisi Genel Baş-
kanı Muharrem İnce, cum-
hurbaşkanı adaylığı için ge-
rekli 100 bin imzaya ulaştı.
Yüksek Seçim Kurulunun
(YSK) "Cumhurbaşkanı
Aday Gösterilme Durumu"
ekranındaki verilere göre,
İnce, 14 Mayıs'ta yapılacak
Cumhurbaşkanı Seçimi'nde
aday olabilmek için gerekli
100 bin imzayı aldı. Türkiye
genelindeki il ve ilçe seçim
kurullarında cumhurbaşka-
nı adayı gösterilmek istenen
11 isim için imza süreci

devam ediyor. Seçmenler
tarafından aday gösteril-
mek istenen İnce 100 bin
imzaya ulaşırken, YSK ta-
rafından cumhurbaşkanı
adaylık başvuruları kabul
edilen Davut Turan, Doğu
Perinçek, Erkan Trükten,
Halil Murat Ünver, Hilmi
Özden, İrfan Uzun, Mu-
hammed Ali Fatih Erbakan,
Sinan Oğan, Tevfik Ahmet
Özal ve Yakup Türkal'ın
imza süreci işlemleri devam
ediyor. Hafta sonu da de-
vam edecek imza verme iş-

lemi, 27 Mart Pazartesi günü
saat 20.00'de sona erecek. Ye-
niden Refah Partisi Genel Baş-
kanı Fatih Erbakan, dün parti-

sinin Cumhur İttifakı'na katıl-
dığını ve cumhurbaşkanı aday-
lığı sürecini sonlandırdığını
açıklamıştı. lANKARA-AA

umhurbaşkanı
Recep Tayyip
Erdoğan, Ata-

türk Kültür Merkezi'nde dü-
zenlenen İlim Yayma Vakfı 52.
Genel Kurulu'nda konuştu.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Tak-
sim'deki Atatürk Kültür Mer-
kezi'nde (AKM) gerçekleşen
İlim Yayma Vakfı 52. Olağan
Genel Kurulu'nda, katılımcıları
selamlarken, genel kurulun
ve vakfın 50. kuruluş yıl dö-
nümünün hayırlara vesile ol-
masını diledi. Vakfın çatısı al-
tında 1973'ten beri hizmet
eden yöneticilere, gönüllülere
ve hayırseverlere şükranlarını
sunan Erdoğan, hayatını kay-
beden vakıf insanlarını özlemle
yad ederken, İlim Yayma ca-
miasının ramazanı şerifini teb-
rik etti. Erdoğan, ramazanın
İslam dünyasına ve insanlığa
huzur ve esenlik getirmesi te-
mennisinde bulunarak, bu
sene milletçe 11 ayın sultanı
ramazana ulaşmanın sevincini,
diğer tarafta Kahramanmaraş
merkezli 11 ili etkileyen dep-
rem felaketinde 50 bini aşkın
insanın yaşamını yitirmesinin
hüznünü yaşadıklarını söyledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, 11
ilde 14 milyon vatandaşın ha-
yatını altüst eden depremlerin
sadece afetzedelerin değil, 85
milyonun yüreğine kor ateş
gibi düştüğünü vurgulayarak,
"Nasıl bedenin bir uzvu has-
talanınca diğerleri huzursuz-
lanırsa deprem bölgesindeki
kayıplarımızın acısını da he-
pimiz derinden hissediyoruz.
İşte bu sıkıntılı günlerde ra-
mazanı şerifin gönüllerimizi
yumuşatan, bize kardeşliği-
mizi hatırlatan iklimine daha
çok ihtiyaç duyuyoruz." ifa-
desini kullandı.

Cumhur İttifakı ortaklarıyla

Kahramanmaraş ve Hatay'ı
tekrar ziyaret ettiklerine de-
ğinen Erdoğan, konuşmasını
şöyle sürdürdü: "Hem deprem
konutlarının temelini attık
hem de iftarımızı afetzede
kardeşlerimizle birlikte açtık.
Pek çok zorluğa rağmen Ma-
raşlı ve Hataylı vatandaşları-
mızın hayata yeniden tutunma
azmine bizzat şahit olduk. Te-
melini attığımız konut proje-
lerinin yeşeren umutları daha
da güçlendireceğine inanıyo-
rum. Deprem bölgesinde ya-
şayan kardeşlerimiz özellikle
bu ramazanı şerifte bizden
daha fazla anlayış gösterme-
mizi bekliyor. Hepimizin dep-
remzedelerimizin yanında ol-
ması, bu zor günlerinde onları
yalnız bırakmaması gerekiyor.
İlim Yayma Vakfımızın deprem
anından itibaren sergilediği
dayanışmayı ramazan ayında
artırarak devam ettirdiğini gö-
rüyorum. Temel ihtiyaç mad-
delerinin temininden kontey-
ner kurulumuna, iftar ve sahur
sofralarından öğrencilerimize
yönelik barınma ve burs im-
kanlarına kadar geniş bir yel-
pazede yaptığınız çalışmaları
takdirle karşılıyorum. Vakfı-
mızın tüm gönüldaşlarına sa-
mimi gayretleri, fedakarlıkları,
milletimize örnek olan hiz-

metleri dolayısıyla tebriklerimi
iletiyorum."

"Şairler sultanı, büyük dava
ve aksiyon adamı, üstat" olarak
andığı Necip Fazıl Kısakürek'in
"Tohum saç, bitmezse toprak
utansın / Hedefe varmayan
mızrak utansın / Hey gidi Kü-
heylan, koşmana bak sen /
Çatlarsan, doğuran kısrak
utansın / Eski çınar şimdi Noel
ağacı / Dallarda iğreti yaprak
utansın / Ustada kalırsa bu
öksüz yapı, onu sürdürmeyen
çırak utansın." dizelerini oku-
yan Erdoğan, "Üstadın bu
muhteşem dizelerinden ilham-
la biz de mazlumları asla yalnız
bırakmayacak, yetimin, öksü-
zün başını okşayacak, garip-
lerin, yolda kalmışların elinden
tutacak, ihtiyaç sahiplerinin
yardımına koşacak, soframıza
bir tabak da yoksullar için ko-
yacak, depremzedelerimizin
derdine ortak olacak, hakkın
ve halkın rızası uğrunda aşkla
çalışmaya devam edeceğiz."
diye konuştu.

Milletin 600 yıllık hayali
olan Türkiye'nin otomobili
Togg'un teslimatlarının da baş-
layacağını dile getiren Erdo-
ğan, şunları kaydetti: "Ülkemizi
bir üst lige çıkaracak Milli Mu-
harip Uçağımız başta olmak
üzere pek çok savunma ürü-

nünü tamamlama yolunda
hızla mesafe alıyoruz. İHA'mızı
yaptık, SİHA'mızı yaptık, Akın-
cı'mızı yaptık ve hepsinden
öte şu anda en üst segmentte
jet uçağımızı yaptık. Karadeniz
gazının milli dağıtım sistemi-
mize verilmesine ilişkin çalış-
malarda sona geldik."

Erdoğan, Kalkınma Yolu
Projesi'ne değinerek, "Türki-
ye'yi Irak üzerinden Körfez
bölgesine bağlayacak Kalkın-
ma Yolu'yla ilgili en kritik
adımı geçen hafta Irak Baş-
bakanı ile birlikte attık. Önü-
müzdeki günlerde milletimize
yeni müjdeler vermeyi de sür-
düreceğiz. İçinde bulunduğu-
muz asrı Türkiye Yüzyılı haline
getirmek için canla başla ça-
lışmaya devam edeceğiz." diye
konuştu. Cumhurbaşkanı Er-
doğan, "Terör örgütlerinden
küresel menfaat odaklarına
kadar tüm şer şebekeleri, 14
Mayıs'a kilitlenmiş durumda.
Terör örgütleriyle bunlar kucak
kucağa, dirsek dirseğe ve hala
onlarla bu görüşmeleri yapmak
suretiyle ülkemize ne kazandı-
racaklar? Terör örgütleriyle el
ele, omuz omuza yürüyen bu
insanlardan ülkemize, milleti-
mize, vatanımıza herhangi bir
fayda gelebilir mi?" ifadelerini
kullandı. lİSTANBUL-AA

C

 

AK Parti Genel Başkan Yardım-
cısı Özhaseki, "Bir rekor da
özellikle milletvekili olmak is-
teyen arkadaşlarımızın sayısı.
Şu ana kadar teşkilatımıza İs-
tanbul için 1721 kişi milletvekili
olmak için müracaat etti." dedi.
AK Parti Yerel Yönetimlerden
Sorumlu Genel Başkan Yar-
dımcısı Mehmet Özhaseki, 14
Mayıs'ta yapılacak 28. Dönem
Milletvekili Genel Seçimi için
İstanbul'da 1721 kişinin mil-
letvekili olmak için başvurdu-
ğunu söyledi. Özhaseki, 14 Ma-
yıs'taki 28. Dönem Milletvekili
Genel Seçimi öncesinde AK
Parti İstanbul İl Başkanlığındaki
temayül yoklamasına katıldı.
Basın mensuplarına konuşan
Özhaseki, partilerin temayül
yoklamasını senelerdir gelenek
haline geldiğini ifade ederek,

yoklamada partililer ve ileri
gelenlerin oy kullandığını söy-
ledi. Özhaseki, çok yoğun bir
ilgi olduğunu belirterek, "Bugün
burada oy kullanmak için 8
bin 500 kişiye yakın İstanbullu
hemşehrimiz bizlere müracaat
etti. Biz de bilgisayarlarımızı
ona göre hazırladık. Birinci ve
üçüncü bölge şu ana kadar

yüzde 90 civarında oylarını
kullandı. Biraz sonra ikinci böl-
ge oylarını kullanacak." dedi.
Oy kullanma adına rekor bir
katılım olduğunu dile getiren
Özhaseki, şöyle konuştu: "Bir
başka rekor da özellikle mil-
letvekili olmak isteyen arka-
daşlarımızın sayısı. Şu ana ka-
dar teşkilatımıza 2 bine yakın,

tam sayı vermek gerekirse İs-
tanbul için 1721 kişi milletvekili
olmak için müracaat ettiler. Ar-
kadaşlarımız tabi bu müraca-
atlarını yaptılar ama teşkilat
mensubu arkadaşlarımız da ne
düşünüyorlarsa şimdi içeride
zaten iradelerini beyan ediyor-
lar." Özhaseki, şunları kaydetti:
"Özellikle il ve ilçe yönetim ku-
rulundaki arkadaşlarımız, ana
kademe olduğu gibi, gençlik
ve kadın kollarındaki görevli
kardeşlerimiz oylarını kullanı-
yorlar. Meclis üyelerimiz de oy-
larını kullanıyorlar. Ayrıca ma-
halle başkanlarımız da bu ko-
nuda iradelerini ortaya koyu-
yorlar. Şu ana kadar belki de
İstanbul'da en yüksek oranda
müracaatların olduğu bir dö-
nem yaşıyoruz. Hayırlı olmasını
diliyorum." lİSTANBUL-AA

Özhaseki: İstanbul’da 1721 kişi milletvekili olmak için başvurdu

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Hem asrın felaketiyle mücadele ediyor hem de
asrın projelerini tek tek gerçeğe dönüştürüyoruz." ifadelerini kullandı. Biden’ın göreve gelmesiyle beraber

tekrar sahalara inmesi istenen Brett
McGurk yaklaşık iki ay önce Bafel
Talabani ve Neçirvan Barzani gö-
rülmüştü. McGurk, Suriye’de terör
örgütüyle aynı karelerde yer almıştı.

Irak’ın kuzeyinde 15 Mart 2023
tarihinde esrarengiz bir helikopter
kazası meydana gelmişti. Irak Kürt
Bölgesel Yönetimi (IKBY) Anti-
Terör Birimi resmi sosyal medya
hesabından yaptığı paylaşımda dü-
şen helikopterin Eurocopter AS350
tipi olduğunu, 7 kişinin öldüğünü
ve bunlarında PKK militanları ol-
duğunu duyurur.

Duhok'un Çemanke Kasaba-
sı’nın Berkiyat köyüne düşen he-
likopterle ilgili aynı paylaşımın
devamında güvenlik güçlerinin
araştırma yaptığını, düşen heli-
kopterin henüz kime ait olduğu
bilinmediği ifade edilir.

Kazanın duyulmasının ardın-
dan, Irak Kürt Bölgesel Yönetimi
kaynakları kazada ölen kişilerin
PKK’lı olabileceğini öne sürer.
Kazayla ilgili IKBY yönetimine
yakınlığıyla bilinen Rudaw’da yer
alan haberde, Duhok Valisi Ali
Teter, helikopterdekilerin PKK’lı
olduklarını ve kaza yapan heli-
koptere başka bir helikopterin eşlik
ettiğini fakat ikinci helikopterin
olay yerinden uzaklaşarak izini
kaybettirdiğini söyler.

Al-Monitor’deki habere göre he-
likopter kazasında ölenlerden biri
“Abdo” kod adlı PKK/YPG’li idi.
Associated Press (AP) yaptığı ha-
berde terör örgütü PKK’yı kaynak
gösterip kazada ölenlerin YPG’li
olduğunu duyurur.

***
Bu arada helikopterin terör ör-

gütünün eline nasıl geçtiği merak
edilirken dikkatler Suriye ve ABD’ye
çevrilir. Terör örgütünün Suriye
uzantısına ABD’nin ciddi şekilde
destek verdiği biliniyor.

Anadolu Ajansı (AA) muhabiri
ABD Savunma Bakanlığı Sözcüsü
Tuğgeneral Patrick Ryder’a kazayı
ve helikopteri sordu. Suriye’de SDG
ismiyle bilinen PKK/YPG’ye, AA mu-
habirinin yönelttiği helikopter eğitimi
verip vermediklerine dair soruyu
“Bildiğim kadarıyla hayır,” diye ya-
nıtlayan ABD Savunma Bakanlığı
Sözcüsü bizleri tatmin etmiş midir?

Elbette hayır!
Milli Savunma Bakanı Hulusi

Akar söz konusu helikopter kazası
sonrası yaptığı açıklamada şunları
söyler: “PKK/YPG destekçileri, te-
röristlere helikopter vererek bir
kez daha suçüstü yakalandı. Bun-
ların beyhude çabalar olduğunu
artık anlamaları lazım.”

***
Helikopter kazasından yaklaşık

10 gün sonrasına gelelim.
Yahya Bostan, 24 Mart 2023 ta-

rihli Yeni Şafak’ta “Şeytan üçge-
ninde düşen helikopter” başlığıyla
kaleme aldığı yazısında Irak’taki
kazayı kısaca özetlerken iki heli-
kopterin düştüğüne, 9 kişinin öl-
düğüne dikkat çekiyor ve şunu da
soruyor:

“Helikopterler düştü mü, düşü-
rüldü mü?”

Bostan yazısında kazanın nasıl
olduğuna dair net bir bilgi olma-
dığını fakat cevap verilmesi ge-
reken sorular olduğuna da dikkat
çekiyor: “Terör örgütü PKK, heli-
kopterdeki mensuplarının sözde
terörle mücadele birlikleri komu-
tanı Şirvan Kobani ile birlikte öl-
düğünü kabul etti. Helikopterler
Suriye’nin kuzeyinden Talaba-
ni’nin kontrolündeki Süleymani-
ye’ye gidiyordu. Hava trafiği Bar-
zani’nin bölgesinden geçiyor ancak
KDP’ye bilgi verilmiyordu. İki he-
likopterin hava muhalefeti nede-

niyle aynı anda ya da havada
çarpışarak düşmesi sorgulanması
gereken bir durum. Teröristlerin
üzerinde kimliklerini belirten
herhangi bir belge yoktu. Buna
rağmen Bölgesel Yönetim, heli-
kopterlerde hangi teröristlerin
bulunduğunu hızlı bir şekilde
kamuoyuna açıkladı. Helikop-
terlere ait olduğu belirtilen yan-
ma ve patlama görüntüleri, he-
likopterler düşer düşmez dağlık
bölgeye birilerinin hızlıca gittiğini
ya da zaten orada olduğunu bize
söylüyor. Helikopterler düştü mü
düşürüldü mü?”

***
ABD Başkanı Obama’nın DE-

AŞ’la mücadeledeki özel temsilcisi,
uzunca süredir ortalıkta görün-
meyen, ABD Başkanı Biden’ın gö-
reve gelmesiyle beraber tekrar
sahalara inmesi istenen Brett
McGurk yaklaşık iki ay önce Irak’ta
KYB Başkanı Bafel Talabani ile
görülmüştü. Suriye’de DEAŞ teh-
didinin de önünü açan isim olan
McGurk terör örgütüyle aynı ka-
relerde de yer almıştı.

Irak’ın etkili örgütlerinden Haşdi
Şabi’nin önde gelen isimleriyle de
sıklıkla görüşen Bafel Talabani,
Irak eski Cumhurbaşkanı Celal Ta-
labani’nin oğlu ve kontrolünü sıkıca
elinde tuttuğu KYB’de kendisinden
başka kimseyi tanımıyor.

ABD’nin bölgede yeni bir oyun
kurmaya hazırlandığına dikkat çe-
ken Yahya Bostan yazısında, Brett
McGurk’un Bafel Talabani ile sa-
mimi görüştüğüne de yer vermiş
ve yine Bafel Talabani’nin helikopter
kazasıyla nasıl bağlantısı olduğunu
da anlatmış:

“Talabani, bundan dört ay önce,
ABD uçağıyla gittiği Suriye’nin ku-
zeyinde terör örgütü elebaşıları ile
bir araya geldi. Görüşmeye ABD’li
komutan Matthew McFarlane de
katıldı. Talabani’nin ‘Rojava ile iliş-
kilerimiz daha da gelişecek. Beka-
mız birlik olmamıza bağlı’ mesajını
not edelim. Bafel Talabani’yi neden
konuşuyoruz? Çünkü düşen heli-
kopterleri o satın aldı. Sonra PKK’ya
sattı. Devir parasını ABD’nin başını
çektiği koalisyondan aldı.”

***
ABD’nin görünürde “barış” için

yolladığı McGurk’un gerçekte gittiği
bölgelere “savaş” ve “kaos” getir-
diğini az çok biliyoruz. Helikopter
kazası üzerinden Irak ve Suriye’deki
gelişmelerin nasıl karmaşık ve bir-
biriyle tuhaf biçimde bağlantılı ol-
duğunu anlamak mümkün sanırım.
Özetleyecek olursak basit bir heli-
kopter kazası değil karşımızdaki
manzara…

McGurk yeniden iş başında!
***

Daha bitmedi…
17 Ocak 2023 tarihli Rudaw’da

yer alan “Başkan Neçirvan Barzani
ile Brett McGurk Erbil-Bağdat ara-
sındaki sorunların çözümünü gör-
üştü” başlıklı haberde, bölgede
McGurk’un temaslarına yer verili-
yor. Buna göre Kürdistan Bölgesi
Başkanı Neçirvan Barzani ile ABD
Ulusal Güvenlik Konseyi'nin Orta-
doğu ve Afrika Direktörü sıfatıyla
görüşme gerçekleştiren McGurk,
ABD'nin Kürdistan Bölgesi ile Irak'a
destek vermeye devam edeceğini
söylüyor.

McGurk’un bu ziyaretinin de
tahmin edeceğiniz gibi enerji üze-
rine, yani petrol ve gaz üzerine ol-
duğunu da hatırlatalım.

En başından beri anlatmaya ça-
lıştığımız önümüzdeki tabloda, Tür-
kiye’nin bölgeyle ilgili söylemlerinde
net şekilde haklı olduğu ispatlanmış
oldu. PKK’nın Suriye uzantısı
YPG’dir, ABD her ikisine de destek
vermektedir.

MEHMET
POYRAZ

www.ittifakgazetesi.com

Irak’taki gizemli
helikopter kazası ve
ABD’li Brett McGurk!

İnce, cumhurbaşkanı adaylığı için gerekli 100 bin imzaya ulaştı

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Hem asrın
felaketiyle mücadele ediyor hem de 
asrın projelerini gerçeğe dönüştürüyoruz
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Bilecik'in Osmaneli ilçesinde asır-
lardır çıkarılan ve yapılarda da-
yanıklılığıyla bilinen "Lefke taşı"nın
korunması ve geleceğe aktarılması
için coğrafi işaret tescili kazandı-
rıldı. Osmaneli Belediyesince, Bi-
lecik Şeyh Edebali Üniversitesi
ve İstanbul Ticaret Üniversitesinin
destekleriyle Türk Patent ve Marka
Kurumuna yapılan başvuru so-
nuçlandı. Adını ilçenin eski ismi
Lefke'den alan yapı taşına coğrafi
işaret belgesi verildi. İlçe sınırları
içinde yapılan ölçümlere göre 7
milyon 600 bin ton rezervi tespit
edilen taş, ocaktan sarımsı renkte
çıkarılıyor ancak zamanla hava-
daki oksijenle temas ettiği için
yüzeyleri yeşilimsiye dönüşüyor.

Masif özelliğe sahip, kum taşı
ve yapı taşı niteliğiyle bazı tarihi
yapılarda duvarlarda, yığma ya-
pım ile ayak, sütun ve kemerlerin
taşıyıcı olduğu iskelet yapının
birlikte bulunduğu alanlarda
kullanılan Lefke taşının üzerine
süsleme de yapılabiliyor. İstan-
bul'daki tarihi Haydarpaşa Garı,
Bebek Camisi, Bostancı Camisi
ve 1945-1948 yıllarında yapılan
Eskişehir Hükümet Konağı'nda
kullanılan, üretim tekniği ve
metodu bakımından farklılaşan
Lefke taşının işlenmesi ustalık
becerisi gerektiriyor.

Osmaneli Belediye Başkanı Mü-
nür Şahin, AA muhabirine, Lefke
taşının Romalılar döneminden bu
yana kullanıldığının bilindiğini
söyledi. İlçenin tarihi değerlerin-
den Rüstem Paşa Camisi ile diğer
bazı camilerin yanı sıra Aya Yorgi
Kilisesi'nin de bu taştan inşa edil-
diğini belirten Şahin, "Tarihi Os-
maneli konaklarında da özellikle
subasman dediğimiz kısımlar bu
taşlardan oluşturulmuş." dedi. Şa-
hin, Lefke taşının çıkarıldıktan
sonra kolay işlenmesi, sertleşti-
ğinde çok dayanıklı olması, kum
taşı niteliğinden dolayı nemi tut-
mama özelliği bulunmasıyla öne
çıktığını aktardı. lBİLECİK-AA

"Osmaneli Lefke taşı"
coğrafi işaretle
koruma altına alındı

icaret Bakanlığı ko-
ordinasyonunda faa-
liyet gösteren "Akar-

yakıt Özel Ekibi"nin yürüttüğü
çalışmalarla bugüne kadar 53
milyar liralık kamu zararının
önüne geçildi. AA muhabirinin
Bakanlık verilerinden yaptığı
derlemeye göre, akaryakıt ka-
çakçılığı ile mücadelede daha
etkin denetim mekanizması
oluşturmak amacıyla ilgili ku-
rumların katkılarıyla hazırla-
nan "Akaryakıt Kaçakçılığı ile
Mücadele Eylem Planı"nın
uygulanmasına devam edili-
yor. Bu kapsamda, kurumlar
arası işbirliğini artırmak için
30 Eylül-1 Ekim 2022 tarih-
lerinde Afyonkarahisar'da ida-
ri yargı mensupları başta ol-
mak üzere akaryakıt kaçak-
çılığı ile mücadelede görevli
ve yetkili kurumların katılı-
mıyla çalıştay düzenlendi.

Bu kapsamda dış satışlara
ilişkin düzenleme yapılması ile
akaryakıtın fiziki ve mali hare-
ketlerinin izlenebileceği bir sis-
tem kurulması amacıyla teknik
çalışma grupları oluşturuldu.
Akaryakıt kaçakçılığı ile müca-
dele konusunda ikincil mevzuat

güncellenirken, kamuoyu bilin-
cinin artırılmasına yönelik kamu
spotu hazırlandı.
Geçen yıl 1404 ton
kaçak akaryakıt
ele geçirildi

Bu süreçte, petrol piyasa-
sında gerçekleştirilen mali ve
idari usulsüzlüklerin tespiti için
piyasa denetimlerine devam
edildi. Bakanlık bünyesinde
gerçekleştirilen risk analizi ça-
lışmaları, denetimler ve ope-
rasyonel faaliyetler neticesinde
2022 yılında 1404 ton kaçak
akaryakıt ve akaryakıt harici

petrol ürünü ele geçirildi. Yü-
rütülen soruşturmalar kapsa-
mında 8 bin 126 ton kaçak
akaryakıt ve akaryakıt harici
petrol ürünü tespit edildi. Öte
yandan, Ticaret Bakanlığı bün-
yesinde faaliyetlerine devam
eden Akaryakıt Özel Ekibi de
Emniyet Genel Müdürlüğü,
Jandarma Genel Komutanlığı,
Sahil Güvenlik Komutanlığı,
Gelir İdaresi Başkanlığı ve Vergi
Denetim Kurulu üzerinden ya-
pılan görevlendirmelerle çalış-
malarını etkin bir şekilde yü-
rütüyor. Yapılan yasal düzen-
leme neticesinde piyasada faa-
liyetleri riskli görülen 13 akar-

yakıt dağıtım şirketi ve bağ-
lantılı birçok bayinin usulsüz
faaliyetleri ortaya konuldu.
İlgili kurumlarla koordineli ola-
rak yürütülen çalışmalar so-
nucunda bunların mükellefi-
yetlerinin sonlandırılmasına ve
lisanslarının iptal edilmesine
katkı sağlandı. Düzenlemenin
yürürlüğe girdiği tarihten iti-
baren bu dağıtım şirketlerince
5 ayda düzenlenen sahte fatura
tutarı 3,8 milyar lira, oluşan
kamu zararı 1,5 milyar lira
olarak hesaplandı. Sektördeki
kaçakçılık eğilimleri sürekli ta-
kip edilerek özel ekip tarafından
gerçekleştirilen denetimler ne-
ticesinde yazarkasa ve otomas-
yon sistemlerine müdahale ede-
rek kurulan yasa dışı gizli dü-
zeneklerle kayıt dışı akaryakıt
sattıkları tespit edilen 44 bayi
hakkında Vergi Usul Kanu-
nu'nda suç olarak tanımlanan
usulsüzlük fiilleri tespit edildi.
Bu bayilere yönelik inceleme
başlatılarak faaliyetlerinin geçici
olarak durdurulmaları sağlandı.
Ayrıca piyasaya sahte fatura
süren bayiler mercek altına alı-
narak 58 bayinin 6 ayda 5,7
milyar lira sahte fatura düzen-

lediği ortaya konuldu.
Gerekli incelemenin
başlatılması sağlandı

Bakanlıkça yürütülen çalış-
maların sonuçları Vergi Denetim
Kurulu ve Gelir İdaresi başkan-
lıklarıyla paylaşılarak bu firmalar
hakkında gerekli incelemelerin
başlatılması sağlandı. Geçen yıl
yürütülen çalışmalarla, dağıtıcı
firmalar tarafından sahte akar-
yakıt alış-satış faturaları düzen-
lenmesi ve bayiler üzerinden
bu faturaların iç piyasaya sü-
rülmesi, bayilerce dağıtıcıların-
dan yasal olarak temin edilen
akaryakıtın faturasının komisyon
karşılığı farklı sektörlerde faaliyet
gösteren son kullanıcılara dü-
zenlenmesi, akaryakıtın ise fa-
turasız/kayıt dışı olarak piyasaya
sürülmesi, kayıt dışı temin edi-
lerek bayiler üzerinden piyasaya
sürülmek istenilen akaryakıtın
sevk ve satışına yasal görünüm
kazandırılması amacıyla sahte
fatura kullanılması, yazarkasa
ve otomasyon sistemlerine usul-
süz müdahalede edilerek yapılan
akaryakıt satış verilerinin silin-
mesi gibi usulsüzlüklerin önüne
geçildi. lANKARA-AA

Bankacılık Düzenleme ve Denet-
leme Kurumunca (BDDK), Hayat
Finans Katılım Bankası AŞ'ye faa-
liyet izni verilmesi, Asır Yatırım
Bankası AŞ ile Ziraat Dinamik
Banka AŞ'nin kurulmasına izin
verilmesi kararı alındı. BDDK'nın
Resmi Gazete'nin bugünkü sayı-
sında yayımlanan kurul kararına
göre, Bankaların İzne Tabi İşlem-
leri ile Dolaylı Pay Sahipliğine
İlişkin Yönetmeliğin 4'üncü mad-
desi ile Bankacılık Kanunu'nun
7'nci ve 8'inci maddeleri kapsa-
mında yapılan inceleme ve de-
ğerlendirme neticesinde, Kanunun
6'ncı maddesi uyarınca kurucu
ortaklar Hardan Ayyed, Moham-
med Noori Ayyed, Noor Ayyed,
Vadeea Ayyed ve Vedat Ayyed
tarafından Türkiye'de 600 milyon
TL kuruluş sermayeli "Asır Yatırım
Bankası AŞ" unvanlı bir yatırım
bankası kurulmasına izin verildi.
Söz konusu yönetmelik çerçeve-
sinde, Bankacılık Kanunu uyarınca
Dijital Banka Yönetmeliği'nde di-

jital bankalar için belirtilen faaliyet
esaslarına uygun olarak faaliyet
göstermek ve faaliyet izni başvu-
rusunu bu çerçevede yapmak
üzere, kurucu ortaklar Ziraat Ban-
kası AŞ, Ziraat Gayrimenkul Ya-
tırım Ortaklığı AŞ, Ziraat Girişim
Sermayesi Yatırım Ortaklığı AŞ,
Ziraat Yatırım Menkul Değerler
AŞ, Ziraat Teknoloji AŞ tarafından
Türkiye'de 2 milyar 500 milyon
TL kuruluş sermayeli "Ziraat
Dinamik Banka AŞ" unvanlı bir
dijital banka kurulmasına izin
verilmesi kararı alındı. Banka-
ların İzne Tabi İşlemleri ile Do-
laylı Pay Sahipliğine İlişkin Yö-
netmeliğin 7'nci maddesi ve Di-
jital Bankaların Faaliyet Esasları
ile Servis Modeli Bankacılığı
Hakkında Yönetmelik kapsa-
mında yapılan değerlendirmeler
neticesinde, Kurul'un 21 Nisan
2022'de kuruluş izni verilen
Hayat Finans Katılım Bankası
AŞ'ye faaliyet izni verilmesine
karar verildi. lANKARA-AA

T

Araç muayenelerinin
yaptırılmasını teşvik etmek
için düzenleme yapıldı

İskenderun Ticaret ve Sanayi Odası
Başkanı Levent Hakkı Yılmaz, İs-
kenderun Körfezi'nde 15'in üzerinde
liman ve iskelenin bulunduğunu
söyledi. "Asrın felaketi" olarak ni-
telenen Kahramanmaraş merkezli
6 Şubat'taki depremlerde körfezdeki
bir limanda konteynerlerin devril-
diğini ve bunların bir kısmında
ısıtma soğutma motorlarından kay-
naklı yangın çıktığını hatırlatan
Yılmaz, şöyle konuştu: "Bu çıkan
yangından dolayı konteynerlerin
içerisindeki plastik malzemeler ve
farklı ürünler yanmaya başlayınca
ortalığı büyük bir duman kaplamıştı.
Bu yangın, uğraşlar sonucunda 4-
5 gün içerisinde ancak söndürülm-
üştü. Yangından sonra o limandaki
konteynerlerin tek tek tespitleri
yapılıp ayrıştırılması gerekiyordu.
Yangından önce de rıhtımda bir
gemi batmıştı ve gemilerin yana-
şamaması nedeniyle de faaliyetlerin
bir kısmı da durdurulmuştu. O li-

man pozisyon olarak İskenderun
ekonomisi için önemli ve değerli.
İnşallah, nisan ayının 8'inden sonra
ticari faaliyetlerine başlayacak. Ha-
ziran ve temmuz aylarından sonra
faaliyetlerini artırarak eski potansi-
yeline kavuşacak." Yılmaz, yangın
çıkan limanın haricinde körfezdeki
diğer liman ve iskelelerde ticari faa-
liyetlerin devam ettiğini belirtti. Ha-
tay'ın Türkiye ekonomisine önemli
katkı sağlayan illerden biri olduğuna
dikkati çeken Yılmaz, "2022 yılı iti-
barıyla Hatay'ın ihracat rakamları
4 milyon doların üzerindeki bir ra-
kamdan bahsediyoruz. Hatta, ihracat
sıralamasında ilk 9'un içerisinde yer
alıyor. Hatay, vergi sıralamasında
da ilk 10'un içerisinde yer alan bir
ilimiz. Depremle yaşanan olumsuz-
luklar Hatay ve ülke ekonomisine
zor bir süreç yaşatacak gibi görü-
nüyor. İnşallah, el birliğiyle kısa
sürede bu olumsuz süreçten çıka-
biliriz." diye konuştu. lHATAY-AA
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İskenderun Körfezi’nde yangın çıkan limanda
nisanda ticari faaliyetler başlayacak

Togg, T10X için henüz sürenin
sonuna gelinmeden verilen ön
siparişin 100 bin adedi geçmesi
üzerine, 2023 yılı için çekilişle
teslim edilecek akıllı cihaz sa-
yısını 12 binden 20 bine çıkardı.
Togg, T10X için henüz sürenin
sonuna gelinmeden verilen ön
siparişin 100 bin adedi geçmesi
üzerine, 2023 yılı için çekilişle
teslim edilecek akıllı cihaz sa-
yısını 12 binden 20 bine çıkardı.
Markadan yapılan açıklamaya
göre, Togg, 2023 yılı boyunca
kullanıcılarla buluşacak T10X
için ön sipariş sahiplerini be-
lirleyecek çekiliş sürecine gös-
terilen yoğun ilgi nedeniyle
teslim edilecek akıllı cihaz sa-
yısında artışa gitti. T10X için

verilen ön siparişin 7 günde
100 bini geçmesi üzerine ha-
rekete geçen Togg, daha önce
12 bin adet olarak açıkladığı
çekilişle teslim edilecek akıllı
cihaz sayısını 20 bin olarak
güncelledi. Ön sipariş sürecinde
ön ödeme için banka yoluyla
e-Cüzdan’a yapılacak transfer-
ler, 27 Mart 2023 tarihinde
saat 17.00’ye kadar işleme alı-
nacak ve aynı gün saat 22.00’de
sipariş sistemi kapanacak.

20 bin kişi de yedek listede
Togg, bu kararla birlikte no-

ter huzurunda gerçekleşecek
dijital çekiliş tarihini de bir
gün ileriye alarak, 29 Mart ola-
rak belirledi. Togg ayrıca şanslı
20 bin kullanıcının yanı sıra

20 bin kişi için de yedek liste
oluşturacak. 2023 yılı için plan-
lanan teslimatlarda iptallerin
yaşanması halinde, yedek lis-
tedeki kullanıcılar devreye alı-
nacak. Ancak, 2023 yılı tesli-
matları için yedek listeden asıl
listeye geçemeyenler 2024 yılı
ocak ayı itibarıyla belirlenecek
yeni paket ve konfigürasyon
seçenekleriyle T10X sipariş ede-
bilecekler. Bu siparişi verenler,
2024 yılı haziran ayına kadar
herhangi bir çekilişe girmeden
akıllı cihazlarını teslim alabi-
lecekler. Asıl ve yedek listede
yer alamayan kullanıcıların
yaptıkları ön ödemeler ise he-
saplarına iade edilecek. Mar-
kanın, kullanıcılardan gelen

yoğun talep üzerine çekilişle
teslim edilecek T10X sayısını
8 bin adet artırması üzerine
konuşan Togg Üst Yöneticisi
(CEO) Gürcan Karakaş, "Ba-
şından beri kullanıcılarımıza
kulak verdik, onların isteklerini
önemsedik. 2023 yılında teslim
edeceğimiz akıllı cihazlarımızın

da ağırlıklı olarak kullanıcıla-
rımız tarafından satın alınma-
sını önemsedik. Bu amaçla 12
bin adet olarak belirlediğimiz
2023 teslimatını 8 bin adet ar-
tırarak 20 bin adete çıkardık.
Bu artışla toplam üretimimiz
henüz ilk yılında 28 bin adedi
bulacak." dedi. lİSTANBUL-AA

Togg, çekilişle teslim edilecek T10X sayısını 12 binden 20 bine çıkardı

Ticaret Bakanlığı koordinasyonundaki özel ekip tarafından gerçekleştirilen denetimlerle, yazarkasa ve otomasyon sistem-
lerinde kurulan düzenekle kayıt dışı akaryakıt sattıkları tespit edilen 44 bayinin faaliyetleri geçici olarak durduruldu.

BDDK’dan 2 bankanın kurulmasına
1 bankanın faaliyetine izin verildi

Akaryakıt Özel Ekibi 53 milyar
liralık kamu zararını önledi

Araç muayene yaptırma
süresini 12 Mart 2023
itibarıyla geçirmiş vatan-
daşlar 30 Eylül 2023'e
kadar muayenelerini yap-
tırdıkları takdirde, her ay
için hesaplanacak yüzde
5 fazla yerine aylık yüzde
0,75 olarak hesaplanan
tutarı ödeyecek. Hazine
ve Maliye Bakanlığınca
hazırlanan "7440 Sayılı
Kanunun 10'uncu Mad-
desinin Yedinci Fıkrasına
(Araç Muayenelerine)
Dair Tebliğ (Seri No: 1)"
Resmi Gazete'de yayım-
landı. Buna göre, Kara-
yolları Trafik Kanunu uya-
rınca araç muayenesini
süresinde yaptırmamış

olanların, 30 Eylül 2023'e
kadar araç muayenelerini
yaptırmaları durumunda,
muayene süresi geçirilen
her ay ve kesri için he-
saplanması gereken yüz-
de 5 fazla yerine Ka-
nun'un yayımlandığı ta-
rihe kadar Yİ-ÜFE aylık
değişim oranları, Ka-
nun'un yayımlandığı ta-
rihten (yayımlandığı ay
dahil) araç muayeneleri-
nin yapıldığı tarihe kadar
her ay ve kesri için aylık
yüzde 0,75 oranı esas alı-
narak hesaplanacak. Söz
konusu tutarın muayene
ücreti ile ödenmesi halin-
de yüzde 5 fazlalar alın-
mayacak. lANKARA-AA
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alatasaray Kulü-
bünün yıllık ola-
ğan mali genel

kurul toplantısı başladı. Haliç
Kongre Merkezi'nde gerçek-
leştirilen ve GSTV'den canlı
yayımlanan kongrenin genel
kurul divan başkanlığına Eşref
Alaçayır seçildi. Kongrede,
kulüp yönetim kurulu adına
yapılacak sunumun ardından
raporların takdimine geçile-
cek. Sırasıyla faaliyet ve de-
netim raporlarının katılımcı-
lara aktarılmasının ardından
görüşmelere başlanacak. Gö-
rüşmeler bölümünde yapıla-
cak konuşmaların tamam-
lanmasıyla eski başkan Burak
Elmas ile mevcut başkan Dur-
sun Özbek dönemlerinin mali
ve idari bakımdan ayrı ayrı
ibrası üyelerin oyuna sunu-
lacak. Toplantıda, yeni ku-
rulan Galatasaray Florya Em-
lak AŞ'nin kulübün iştiraki
olarak Galatasaray Dijital Sa-
tış ve Pazarlama AŞ'den dev-
ralınması ile kulübün Kadı-
köy'deki taşınmazının değer-
lendirilmesi hususlarında yö-
netim kurulunun yetki talebi
de görüşülecek. Genel kurul,
disiplin cezası alan üyelerin
başvurularının görüşülüp ka-
rara bağlanmasının ardından
kulüp ile iştiraklerinin 2023
yılı bütçesinin oylanmasıyla
sona erecek.

Haliç Kongre Merkezi'nde
gerçekleştirilen yıllık olağan
mali genel kurul toplantısında
konuşan Elmas, görev süre-
lerinde Galatasaray'ın men-
faatlerini en önde tuttuklarını
belirterek, "Bu görev, bizim
için asla bir iktidar mücadelesi
olmadı. Bu, Galatasaray'a ve-
receğimiz hizmet yarışıydı.
Göreve geldikten sonra ön-
celiğimiz, Galatasaray'ın sür-
dürülebilir olmayan finansal
yapısını düzeltmek ve bu dü-
zeltmeyi yapmak için zor ka-
rarları alma cesaretini gös-

terebilmek üzerine kuruluy-
du. Bunun için önemli pro-
jeleri hayata geçirmeye ça-
lıştık. Bunları yaparken, ca-
miamızın üyelerinden gelen
geri dönüşleri dikkatle din-
ledik. Bunların yanında Ga-
latasaray'ın ancak tüm ku-
rumlarıyla beraber güçlü ola-
bileceği bilinciyle hareket et-
tik." diye konuştu.

Burak Elmas, zor bir dö-
nemde göreve geldiklerini
anlatarak, "Henüz pandemi
sürecinden yeni çıkan, sezon
başı kombine gelirlerinden
yoksun, naklen yayınları avro
bazında erimekte olan bir
spor ekonomisi, denk bütçe
verme mecburiyeti gerektiren
ve borçlanma yasağı getiren
Bankalar Birliği anlaşması,
federasyonun getirmiş olduğu
futboldaki yabancı sporcu

transferi limiti gibi birçok
gerçeklikle göreve başladık.
Tüm bu gerçeklik içerisinde
kulübümüzün ileriye dönük
finansal yapısını ciddi şekilde
koruyacak kararlar aldık." ifa-
delerini kullandı. Galatasaray
Kulübünde kurumsallaşmaya
büyük önem verdiklerini ak-
taran Elmas, "Bütün bu ça-
lışmalarımız sonucunda ku-
lübümüzün net borçluluk ora-
nını son yılların en düşük se-
viyesine getirmeyi başardık.
En büyük maliyetimiz olan
futbolcu ücretlerine de ciddi
şekilde eğildik. Futbolcu ma-
liyetlerinde ciddi anlamda
kontrollü bir şekilde gitmeye
çalıştık. Yeni yaptığımız kont-
ratları bir milyon avro sevi-
yesinin altında maaşlarla ya-
parak, genç sporcular transfer
etmek istedik." değerlendir-

mesinde bulundu.
Burak Elmas, kulübün gay-

rimenkulleriyle ilgili önemli
adımlar attıklarını vurgula-
yarak, şunları kaydetti: "Uzun
yıllardır işgal altında olan
Galatasaray Adamızın mer-
hum başkanımız Mustafa
Cengiz döneminde başlatılan
hukuk mücadelesini yakından
takip ederek çok kısa sürede
davaları kazandık. Galatasa-
ray Adamızı dönemimizde
tahliye etmeyi başardık. Flor-
ya projesinde ihale çıkılmıştı
ama daha sonra iptal edil-
mişti. Burada Emlak Konut'a
ait olan arazinin Galatasaray'a
kazandırılma projesi vardı.
Bu proje yönetimlerde de-
vamlılığın güzel bir örneği
oldu. Bu, sevgili Erden Timur
ile beraber defalarca konuş-
tuğumuz, kendisinin de fikri

olan ve daha sonra da Sayın
Başkanımız Dursun Özbek'in
tecrübe, bilgi ve birikiminden
yararlandığımız çok önemli
bir projeydi. Bu projede çok
önemli adamlar atıldı. Bugün
Sayın Başkan ve ekibinin,
Galatasaray tarihin en önemli
projelerinden olan bu projeyi
sonuçlandırmasından dolayı
çok mutluyum. Kendilerine
de göstermiş oldukları büyük
başarı için teşekkür ve tebrik
ediyorum."

Genel kurulda Burak El-
mas yönetiminde başkan yar-
dımcısı olarak görev yapan
Bikem Kanık da dönemleriyle
ilgili mali konular hakkında
bir sunum yaptı.
İki dönem tek
seferde oylanacak

Kongrede, kulüpte 2022
yılında görev yapan eski baş-
kan Burak Elmas ile mevcut
başkan Dursun Özbek dö-
nemleri tek seferde oylana-
cak. Kulüp tüzüğüne göre iki
dönemin mali ve idari ba-
kımdan ayrı ayrı ibrası üye-
lerin oyuna sunulması gere-
kirken, eski divan kurulu baş-
kanı Eşref Hamamcıoğlu'nun
önerisi üzerine iki dönemin
tek seferde oylanması genel
kurulda oy çokluğuyla kabul
edildi. Başkan Özbek, sarı-
kırmızılı kulübün Haliç Kon-
gre Merkezi'nde gerçekleşti-
rilen yıllık olağan mali genel
kurul toplantısında konuştu.
Sözlerine Kahramanmaraş
merkezli depremlerle ilgili
konuşarak başlayan Özbek,
"Yaşadığımız deprem felake-
tinin üzerinden yaklaşık 50
gün geçti. Milletimizin başı
sağolsun. Hayatını kaybeden
kardeşlerimize rahmet dili-
yorum. Ailelerine ve yakın-
larına Allah sabır versin. Ay-
rıca yaralanan kardeşlerimize
de acil şifalar diliyorum."
dedi. lANKARA-AA
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Beşiktaş’ta Dele Alli’nin
adalesinde kısmi yırtık ve
kanama tespit edildi
Beşiktaş Kulübü, İngiliz futbolcusu Dele
Alli'nin sağ uyluk adalesinde kısmi yırtık
ve kanama tespit edildiğini açıkladı. Si-
yah-beyazlı kulüpten yapılan açıklamada,
"Futbol A Takımımızın dün gerçekleştirdiği
antrenmanda sağ uyluk bölgesinde ağrı
hisseden futbolcumuz Dele Alli’nin Acı-
badem Altunizade Hastanesi’nde yapılan
MR görüntülemesinde uyluk üst adale-
sinde (Rectus Femoris) kısmi yırtık ve
kanama saptanmış olup oyuncumuzun
tedavisine sağlık ekibimizce başlanmıştır."
ifadesi kullanıldı. lİSTANBUL-AA

Bayern Münih’te teknik
direktörlüğe Tuchel getirildi
Almanya 1. Futbol Ligi (Bundesliga) ekibi
Bayern Münih, teknik direktör Julian Na-
gelsmann'ın görevine son verildiğini ve yerine
Thomas Tuchel'in getirildiğini açıkladı. Ku-
lüpten yapılan açıklamada, 2021'den beri
takımın başında bulunan Alman çalıştırıcı
Nagelsmann ile yolların ayrıldığı belirtildi.
Teknik direktörlüğe getirilen Tuchel'in ise
2025'e kadar sözleşme imzaladığı ifade edildi.
Bayern Münih'in bu sezon ortaya koyduğu
performans nedeniyle eleştirilen 35 yaşındaki
Nagelsmann, takımıyla bir lig ve 2 Almanya
Süper Kupa şampiyonluğu yaşamıştı.

Daha önce Mainz, Borussia Dortmund
ve Paris Saint-Germain'de görev yapan 49
yaşındaki Tuchel ise son olarak Chelsea'de
çalışmıştı. Alman teknik direktör, birer UEFA
Şampiyonlar Ligi, UEFA Süper Kupa ve
FIFA Kulüpler Dünya Kupası zaferi elde
ettiği Chelsea ile geçen yıl eylül ayında
yollarını ayırmıştı. Bu sezon UEFA Şampi-
yonlar Ligi ve Almanya Kupası'nda çeyrek
finale yükselen Bayern Münih, 25 haftası
geride kalan Bundesliga'da ise 53 puanlı
lider Borussia Dortmund'un bir puan geri-
sinde ikinci sırada yer aldı. lİSTANBUL-AA
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A Kasapoğlu: Kadın odaklı

spor politikamız sonuçlarını
tüm branşlarda veriyor

Redmond: Fenerbahçe derbisini
sabırsızlıkla bekliyorum
Beşiktaş'ın İngiliz futbolcusu
Nathan Redmond, Spor Toto
Süper Lig'in 27. haftasında
2 Nisan Pazar günü Fener-
bahçe ile yapacakları derbi
maçını sabırsızlıkla bekledi-
ğini söyledi. Redmond, si-
yah-beyazlı takımın BJK
Nevzat Demir Tesisleri'nde
gerçekleştirdiği antrenman-
dan önce basın mensupla-
rının sorularını yanıtladı.
Milli maçlar nedeniyle liglere
verilen arada sıkı bir şekilde
çalışmalarını sürdürdüklerini
belirten 29 yaşındaki oyun-
cu, "Fenerbahçe ile oynadı-
ğımız ilk maça ilk 11'de baş-
lamıştım. Bizim için iyi bir
test olmuştu. Bu maçın öne-

minin farkındayım. Fener-
bahçe derbisini sabırsızlıkla
bekliyorum." ifadelerini kul-
landı. Sezon başında fiziksel
olarak hazır olmadığını
ama zamanla daha iyi du-
ruma geldiğini aktaran Nat-
han Redmond, "Her geçen
gün üzerine koyarak devam
ettim. Bu durum öz güve-
nime ve takıma verdiğim
katkıya olumlu yansıdı. Se-
zonu en iyi şekilde bitir-
meyi hedefliyoruz." değer-
lendirmesinde bulundu.

Kariyeri boyunca farklı
pozisyonlarda oynadığının
altını çizen Redmond, "Ho-
calar maça göre farklı ka-
rarlar alabiliyorlar. 10 nu-

mara pozisyonunda ve for-
vette de oynadım. Sol kanat
kendimi daha iyi hissettiğim
doğal pozisyonum. Farklı
pozisyonlarda oynayabilmek
önemli. Önemli olan takıma
katkı sağlamak." diye ko-
nuştu. İngiliz futbolcu, va-
tandaşı Dele Alli'nin perfor-
mansıyla ilgili bir soruyu
ise, "Dele'yi uzun süredir ta-
nıyorum. Neler yapabilece-
ğinin farkındayım. Benim
ne düşündüğüm değil ho-
canın tercihleri önemli. De-
le'nin iyi bir futbolcu olduğunu
düşünüyorum. Onun takıma
katkı sağlayabileceğine hala
inanıyorum." şeklinde yanıt-
ladı. lİSTANBUL-AA

Gençlik ve Spor Bakanı
Kasapoğlu, "Kadın odaklı
spor politikamız sonuçla-
rını tüm branşlarda veriyor.
Sizinle gurur duyuyoruz."
ifadelerini kullandı. Gençlik
ve Spor Bakanı Mehmet
Muharrem Kasapoğlu, Bas-
ketbol Kadınlar Avrupa Ligi
ve Avrupa Kupası ile Vo-
leybol CEV Şampiyonlar
Ligi'nde Türk takımlarının
bu seneki başarılarıyla ilgili
"Kadın odaklı spor politi-
kamız sonuçlarını tüm
branşlarda veriyor. Sizinle
gurur duyuyoruz." ifade-
lerini kullandı. Kasapoğlu,
sosyal medya hesabından
yaptığı paylaşımda, bas-
ketbol ve voleybolda kadın
sporcuların bu sezon gös-
terdiği başarılı performansa
dikkati çekti. Bakan Kasa-

poğlu, Türkiye'de lisanslı
sporcuların yüzde 41'inin
kadın olduğunu ve kadın
sporcuların son bir senede
uluslararası turnuvalarda
3 bin 618 madalya kazan-
dığını vurguladı. Basketbol
Kadınlar Avrupa ligi ve Av-
rupa Kupası ile CEV Şam-
piyonlar Ligi'nde Türk ta-
kımlarının bu seneki ba-
şarılarını hatırlatan Kasa-
poğlu, "Kadınlar Basketbol
Avrupa Ligi'nde 2 takımı-
mız Final-Four'da. Avrupa
Kupası finalinde de biz va-
rız. Voleybol CEV Şampi-
yonlar Ligi yarı finalinde
3 takımımız var. Kadın
odaklı spor politikamız so-
nuçlarını tüm branşlarda
veriyor. Sizinle gurur du-
yuyoruz." şeklinde görüş
belirtti. lANKARA-AA
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Galatasaray Kulübü Başkanı Dursun Özbek, Spor Toto
Süper Lig'de şampiyonluğa yürüdüklerini söyledi.

Özbek: Galatasaray’ı tanıyan herkes
çok iyi bilir, mayıs ayları bizimdir

FO
TO

Ğ
R

A
F:

 A
A

26İTTİFAK07.qxp_Layout 1  25.03.2023  15:08  Page 1



mekli yüzbaşı, uzun yol kap-
tanı, öğretim üyesi, Risale-i
Nur Talebesi Dr. Vehbi Kara

ile mufassal bir sözlü tarih çalışması
gerçekleştirdik. Çalışmamızın birinci bö-
lümünde muhatabımızın ailesine, ço-
cukluk ve gençlik yıllarına, eğitimine,
askerlik yıllarına nazar edeceğiz…

n İbrahim Ethem Gören: Vehbi
Bey, istirham etsem okuyucularımıza
kendinizi tanıtır mısınız? Ne zaman ne-
rede dünyaya geldiniz?

n Dr. Vehbi Kara: 1965 Yılında İs-
tanbul’da doğdum. Aslen Erzurumluyum.
Rahmetli babam ve annem dindar in-
sanlardı. Dini temel bilgileri ciddi ve
şefkatli bir şekilde bana ve kardeşlerime
öğrettiler. Kendilerine her konuda minnet
borçluyum. Rabbim bütün geçmişlerimize
ve anne babamıza rahmet eylesin.

n İbrahim Ethem Gören: Âmin.
Kara soyadınıza nazar edelim… Bu isim
nereden geliyor? Kim, neden, nasıl vermiş?

n Dr. Vehbi Kara: Karahanlılar Devleti
ilk Müslüman Türk devletidir. Hükümdar
Satuk Buğra Han, Müslüman olunca binlerce
oba topluca Müslüman olmuştur. Bu meşhur
zat nedeniyle “Kara” soy ismi Türkler ara-
sında yaygın bir şekilde kullanılmaktadır.
Anne ve babam uzaktan akraba olup aynı
soyadını taşımaktadırlar.

n İbrahim Ethem Gören: İsminizi
kim koymuş? Size isim olarak Vehbi de-
nilmesinin özel bir sebebi var mı?

n Dr. Vehbi Kara: Konyalı değerli
âlim ve müfessir Mehmet Vehbi Efendi
nedeniyle “Vehbi” ismi Erzurum bölge-
sinde çok kullanılır. Bu nedenle rahmetli
dedemin isteği üzerine annem ve babam
bu ismi vermişler. Arapça “Allah vergisi
kabiliyet” anlamındadır. 

n İbrahim Ethem Gören: Anne
babanız hakkında bilgi verir misiniz?

n Dr. Vehbi Kara: Rahmetli babam
“Hâfız” lakabı ile tanınan, hayat dolu,
neşeli ve çok çalışkan bir zat idi. Bulun-
duğu mahalde köy mektebi olmamasın-
dan dolayı Latin harflerle okuryazarlığını
askerlikte öğrenmişti. Çok Kur’ân okurdu.
Fatih Camii’nde müezzinlik yapardı. Bu
nedenle iş arkadaşları ve çevresinde “Hâ-
fız” denilmesi bundan dolayı olsa gerektir.
Babam, bazı medrese hocalarını evimizde
misafir eder günlerce sohbet ederdi. Kar-
deşlerime ve bana Osmanlıca dini kitaplar
okurdu. Babaannem de çoğu zaman
bizde kalır, çok güzel, ibretli masal ve
hikâyeler anlatırdı. Bu masallarda şiirler,
özlü sözler ve beyitler de bulunurdu.
Çoğu zaman babaannemize yalvarır bize
macera dolu bu masalları anlatmasını
çok isterdik. Ne zaman ki televizyonlar
evlerimize girdi. Bu masallardan mahrum
kalmaya başladık. Babamın babası olan
Molla Feramuz bir medrese hocasıydı.
Âlim bir zat idi. Hac vazifesini yaptıktan
sonra ben 3 yaşında iken vefât etmişti. 
Rahmetli annem dindar
bir ev hanımı idi.

Rahmetli annem dindar bir ev hanımı
idi. Benim ve kardeşlerimin eğitimi ile
çok fazla ilgilenirdi. Anneannem Çerkez
asıllı olup Köy Muhtarı olan dedem ile
evlenmişti. Anne ve babam Erzurum ilinin
Horasan ilçesindeki Horum köyünde doğup
büyümüştü. Babam, askerlik görevinden
sonra İstanbul’a gelmiş dört yıl boyunca
çalışarak başlık parası biriktirmişti. Annemle
evlendikten sonra İstanbul’a yerleşmişti.
Rabbim makamlarını cennet eylesin…

n İbrahim Ethem Gören: Âmin.
Kaç kardeşsiniz? Kardeşleriniz neler ya-
pıyor, nerede yaşıyor?

n Dr. Vehbi Kara: Dört Kardeşiz.
Ağabeyim, babamın mesleği olan kereste
ticareti ile meşguldür. İstanbul ve Yeni-
ce’de ikamet etmektedir. Üç torunu
vardır. Kız kardeşlerim ev hanımı olup
aileleri ile birlikte İstanbul’da yaşamak-
tadırlar, henüz torunları yoktur.

n İbrahim Ethem Gören: Yakın
akrabalarınız…

n Dr. Vehbi Kara: Rahmetli baba-
annem 13 çocuk sahibi olmuştur. Yüze
yakın torunu vardır. Bu kadar torunu
içinde beni diğerlerinden ayırt eder, çok
sever ve dua ederdi. 

“Sen ne yapıyorsun da bu
kadın hep sana dua ediyor?”

Hatta amcalarım bu yüzden bana de-
falarca şu soruyu sorarlardı. “Biz bu
kadar hizmet ediyoruz fakat annemizin
gözüne giremiyoruz. Sen ne yapıyorsun
da bu kadın hep sana dua ediyor?”

Ben de cevap olarak “Babaannem yat-
madan önce muhakkak su içerdi. Her gece
kendisine su getirirdim. Suyunu içtikten
sonra Erzurum şivesi ile bana dua ederdi.
Belki bu yüzden beni seviyor” derdim.

Bir amcam Cami imamı, diğer amcalarım
ise çeşitli mesleklerde ve serbest işlerde
çalışmaktaydılar. Bir halam vefât etmiş
diğeri ise İstanbul’da ev hanımıdır. Dayılarım
ise öğretmen ve müfettişlik yapmışlardır.
Teyzelerimden bir tanesi vefât etmiş diğeri
ise Erzurum’da ikamet ediyor. 

n İbrahim Ethem Gören: Eviniz-
den, komşularınızdan bahseder misiniz?

n Dr. Vehbi Kara: İstanbul Fatih il-
çesinin Beyceğiz mahallesinde doğmuştum.
İlk ve ortaokulu bu semtte okudum. Ba-
bamın satın aldığı ilk evimiz Draman
semtindeydi. Babam bu evimizi cami ima-
mı olan, şu anda İsmailağa Cemaati’nin
Şeyhi olan Hasan Efendiye satmıştı. Daha
sonra Yavuz Selim mahallesine taşındık.
Burada çok dindar komşularımız vardı.

Babam gençliğinden beri hep dualarında
Fatih Camii’ne yakın bir ev vermesi için
Allah’a çok yalvarmıştı. Bu nedenle ço-
cukluğumda yatsı namazlarının çoğunu
babamla birlikte Fatih Camii’nde kılardık.
Çevremizdeki aileler dindar idiler. Ağabe-
yim ve kız kardeşlerim bu komşularımızın
çocukları ile evlendiler. Semtimizdeki ha-
nımlar tesettür konusunda çok titiz idi.
Mahallemize gelen hanımlar bir müddet
sonra çevreye uyum sağlar, eğer örtülü
değilse kısa zamanda tesettüre girerlerdi.

n İbrahim Ethem Gören: Ço-
cukluk yıllarınız nerelerde geçti?

n Dr. Vehbi Kara: Çocukluk yıllarım
Fatih’te geçti. Sur dışında hiç oturmadık.
O yıllarda iki katlı binalar vardı. Yollar
çoğunlukla toprak bazen de Arnavut kal-
dırımı denilen, taşlı yollardan meydana
geliyordu. Beton yol ile
5 yaşında tanıştım.
Tekir isimli bir
kedim vardı.
Bahçemiz-
de onu
besler-
d i m .
D a h a
sonra
başka
kedile-
rim de
o l d u .
B u n l a r ı
yavru iken
beslediğim
için beni tanır ve
sadece benden kaç-
mazlardı. Kasapların attığı
et parçalarını alır, kedilerimi beslerdim.
Babamın ortağı olan Orman Mühendisi
Fethi Bey “bunları besleme, çünkü tem-
belliğe alıştırıyorsun” derdi. Fakat onu
hiç dinlemedim.

n İbrahim Ethem Gören: Sonra…
n Dr. Vehbi Kara: Daha sonra ağa-

beyim pazardan altı tane civciv getirdi.
Bunları besleyip büyüttüm. Üç tanesi ho-
roz, üç tanesi tavuk oldu. Her birine bir
isim verir, bu mübarek hayvanlar ile oyun
oynardık. Küçük kız kardeşim tavukları-
mızın yumurtaları ile beslendi.

n İbrahim Ethem Gören: Ço-
cukluk yıllarınıza dair hatırınıza başka
neler geliyor?

n Dr. Vehbi Kara: Arkadaşlarımla
misket adını verdiğimiz camdan yapılmış
oyun araçları ile çeşitli oyunlar oynardık.
Bir ara bunlardan bin tane biriktirmiş ve
bunları saklamıştım. Eşim “çocuklar bunları
yutar, tehlikeli” diyerek hepsini attı. Çok
emek vererek kazandığım bu misketleri
unutamam. Bunların dışında okuldan sonra
babamın kereste dükkânına giderdim. Ke-
reste yükleme, boşaltma ve satışında ağa-
beyimle birlikte babama yardımcı olurdum.
Miktar belirleme için mekanik hesap ma-

kinesi kullanır, hesaplama işlerini de ya-
pardım. Liseden sonra askeri okula gidince
babamın bu ticaret işlerinden uzaklaştım.

n İbrahim Ethem Gören: Ço-
cukluk arkadaşlarınız kimler?

n Dr. Vehbi Kara: İlkokulda İdris
Kalfaoğlu isminde çok sevdiğim bir öğ-
retmenim vardı. Din dersinde öğretmen
masasının üstüne çıkar, nasıl namaz kılı-
nacağını bize fiili olarak gösterirdi. İkinci
sınıftan itibaren sınıf başkanı ve bilgili
olduğum için bu görevi bana verdi. 
“Öğretmenim Vehbi yanlış
namaz kıldırıyor”

Sabah namazının iki rekâtlık sünnetini
sesli olarak okuyor ve namazın nasıl kı-
lındığını bütün arkadaşlarıma gösteri-
yordum. Bir gün Zeynep Zerey isimli
bir kız öğrenci “Öğretmenim Vehbi yanlış
namaz kıldırıyor” dedi. Hâlbuki yaz ay-
larında Kur’an kursuna gider, namaz
sûre ve dualarını iyi bir şekilde öğrenir-
dim. Kendime de çok güveniyordum.

Ben sordum “Nerede yanlış yapıyo-
rum?” diye. Bana her sûre ve duanın
başında “eûzü besmele çekiyorsun” dedi.
Doğru söylüyordu. Öğretmenimiz de
hak verdi ve bana “Vehbi namazı doğru

kıl” demişti. Bu olayı hiç unutma-
dım. Sadece namazın başında

eûzü besmele çekileceğini
o zaman öğrenmiştim.

n İbrahim Et-
hem Gören: Orta-
okul ve lise arka-
daşlarınız…

n Dr. Vehbi
Kara: Ortaokulda
Akın Oğuz Kaptı
isimli çok sevdiğim
bir sınıf arkadaşım

vardı. Sınıf birincisi
olmak için yarışırdık.

Fakat İlkay isimli bir öğ-
renci ikimizi de geçmişti.

Okul birincisi olan öğrenci ise
başka sınıftaydı. Deniz Lisesi sınav-

larını kazanmıştı. Yıllar sonra Deniz Harp
Okulu’nda karşı karşıya geldik. Ben liseyi
üç yılda tamamlamıştım. Bu arkadaşım ise
hazırlık sınıfı okuduğu için liseyi dört yılda
tamamlamıştı. Haliyle bir sınıf üste çıkmıştım
ve askerlik yıllarında bir sene daha kıdemli
bir subay olmuştum. Böylesine ilginç bir
eğitim sisteminden geçmiştik.
Derslerimde çok
başarılı idim.

İlk orta ve lise yıllarında çok sayıda
arkadaşım oldu. Derslerimde çok başarılı
idim. Bu nedenle öğretmenlerim faydalı
olsun diye sıra arkadaşı olarak haylaz
ve tembel öğrencileri yanıma verirdi.
Bunlardan iki tanesi ile yıllarca sonra
karşılaştım. Ahmet ve Celal isimli bu ar-
kadaşlarımı hiç unutmam.

O yıllarda üniversite okumak bir hayli
zordu. Zaten anarşi nedeniyle üniversi-
telerde terör kol geziyordu. Bununla bir-
likte öğretmenlerimiz bizi çok sever, iyi
bir eğitim almamız için çaba sarf ederlerdi.
Allah emeği geçenlerden razı olsun. 

n İbrahim Ethem Gören: Âmin…
Kendileriyle hâlâ görüşüyor musunuz?

n Dr. Vehbi Kara: Öğrenci arkadaş-
larımdan çok azıyla görüşebiliyorum. Çünkü

askeri okuldan sonra doğup büyüdüğüm
semtten ayrıldım. Yıllarca Kocaeli Gölcük’te
savaş gemilerinde görev yaptım. Sonrasında
ise askerlikten ayrılıp ticaret gemilerinde
çalışmaya başladım. Gurbette olunca ar-
kadaşlarınızla görüşemiyorsunuz.

n İbrahim Ethem Gören: Hangi
okullarda okudunuz?

n Dr. Vehbi Kara: Vasıf Çınar İlkokulu,
Ahmet Rasim Ortaokulu, Fatih Vatan Lisesi
ve Deniz Harp Okulu’nda okudum. 1970’li
yıllarda okullarda anarşi hâkimdi. Bu ne-
denle aşırı sol örgütlerin hâkimiyetinde
olan okullar vardı. Bu okul ve liselerden
nispeten daha iyi olan Fatih Vatan Lisesi’nde
okudum. Bizim zamanımızda lise bitirmek
dahi çok zordu. Ağabeyim yakın akrabalarım
içinde liseyi bitiren ilk öğrenci olmuştu.
Ben de ikinci mezun olmuştum.   

Daha sonra İstanbul Üniversitesi İktisat
Fakültesi’nde Uluslararası İlişkiler Bölü-
münde Yüksek Lisans ve aynı fakültenin
Çalışma Ekonomisi Bölümü’nde doktora
eğitimi aldım.

n İbrahim Ethem Gören: Askerlik
mesleğini hangi âmillerle tercih ettiniz?

n Dr. Vehbi Kara: Lise yıllarında
anarşi ve terör orta dereceli okullara
kadar inmişti. Sağcı ve solcu öğrenciler
birbirine karşı şiddet uyguluyordu. Sayıca
çok olan gurup, diğerlerini döverek yıl-
dırıyor bu sayede eğitim hakkından mah-
rum kalmasını sağlıyordu. Bu nedenle
benim gibi başarılı öğrenciler askeri okul-
ları tercih etmek durumunda kalmıştı.
Ayrıca askerlik mesleğini seven birisiydim.
İşte bu nedenlerle askeri okulda okumayı
çok istiyordum. Fakat burada karşılaştığım
sorunlar çok daha farklıydı. 

n İbrahim Ethem Gören: Ne tür
sorunlardan bahsediyorsunuz?

n Dr. Vehbi Kara: Malum, na-
maz… Çünkü namaz kılan öğrenciler
“irtica” gerekçesi ile fişleniyor yüklü bir
tazminat ödettirilerek askeri okuldan
atılıyordu. 12 Eylül 1980 askeri darbe-
sinin en berbat yıllarında öğrenci ol-
muştuk. Kaderimize çok zorlu bir eğitim
dönemi rastlamıştı.

n İbrahim Ethem Gören: Deniz
Harp Okulu yıllarınız için büyükçe bir pa-
ragraf açalım… Harp Okulu’nda öğrencilik
yıllarınıza gidelim… Nasıl bir öğrenciydiniz?
Komutanlarınızla, arkadaşlarınızla teşrik-
i mesainize de değinelim…

n Dr. Vehbi Kara: Askeri okulda
da aynı önceki okullarda olduğum gibi
yine başarılı bir öğrenciydim. Disiplin
puanım yüksekti ve hiç bütünlemeye
kalmadan sınıflarımı geçiyordum. Öğ-
retmenlerim de derslerdeki ilgi ve çalış-
malarımdan dolayı beni severlerdi.

İkinci sınıfta Deniz Harp Okulu’nda
en zor bölüm olan “Kontrol Sistemleri”
bölümüne girmiştim. Bu bölümden mezun
olan öğrenciler “Atış Kontrol Subayı”
olarak güverte bölümü subayı oluyordu.
Nitekim elektronik eğitimi o dönemde
çok tercih edilen bir bölümdü. Deniz Li-
sesi’ni birinci bitiren Kemal Bahçekapılı
isimli arkadaşım bizim bölümü seçmişti.
Arkadaşlarım bana
“dadaş” derlerdi.

Arkadaşlarım bana Anadolu havasını ya-
şattığımdan dolayı “dadaş” derlerdi. Hâlbuki

okulumuzda Batılı tarzdaki yaşam benim-
setilmeye çalışılırdı. Maalesef dini ibadetler
konusunda büyük bir baskı vardı. Okula
girdiğim yıl Kuleli Askeri Lisesi’nden namaz
kıldığı için yüzlerce öğrenci atılmış ve aile-
lerine yüklü tazminatlar ödettirilmişti.

n İbrahim Ethem Gören: O yıl-
larda subay okullarında dini ibadetlerinizi
ne kadar ifa edebiliyordunuz? Okulda
mescid/cami var mıydı?

n Dr. Vehbi Kara: O yıllarda askeri
okullarda cami yoktu. Sadece Kara Harp
Okulu’nda bir cami var ise de burası öğ-
rencileri fişleyerek “irticacı” damgası
vurmak için kullanılıyordu. 
ABD güdümündeki Kenan
Evren dindar insanlardan
nefret ediyordu.

Çünkü darbeci General Kenan Evren
başkanlığındaki askeri cunta; ABD gü-
dümünde olduğu için dindar insanlardan
nefret ediyordu.
“İyisi mi evine geldiğin
zaman namazlarını kıl!”

Askeri öğrenci olarak eğitim gördüğüm
1982 ile 1986 yılları arasında ibadetlerimiz
yapmak son derece güçleşmişti. Bir taraftan
henüz yeni yeni palazlanmakta olan Fe-
tullahçı örgüt, diğer taraftan okul idaresi,
öğrencileri adeta bir kıskaca almışlardı.
FETÖcüler “sakın namazlarınızı kılmayın,
aksi takdirde okuldan atılırsınız” derken
diğer yandan okul yöneticileri olan bölük
komutanları; namaz kılan öğrenci olup
olmadığını öğrenmek için aramıza jurnalci
öğrenciler sokuyorlardı. Öğrenci velisi
olan aileler ise “Evladım sakın okulda
namaz kılma! Çünkü seni okuldan atarlarsa
imzaladığım bu senetleri nasıl öderim.
İyisi mi evine geldiğin zaman namazlarını
kıl” diyerek telkinde bulunurlardı.
“Her ne şart altında olursan
ol beş vakit namazını
kılmak zorundasın”

Buna rağmen Bediüzzaman Said Nur-
si’nin kitapları sayesinde “her ne şart al-
tında olursan ol beş vakit namazını
kılmak zorundasın” şuuruna sahip ol-
muştum. Kimsenin ne dediğine bakma-
dan namazlarımı kılmaya devam ettim.
Bunun için okulda sakince ibadetimi
yapacak yerler aramış ve bulmuştum. 

n İbrahim Ethem Gören: Mesela...
n Dr. Vehbi Kara: Örneğin hapishane

olarak kullanılan yer hafta içi boştu ve na-
maz kılmak için pek uygundu. Ayrıca mer-
diven altlarında boşluklar vardı ve buraya
temizlik malzemeleri koyuyorlardı. Burasını
da keşfetmiştim. Beş vakit namazımı vak-
tinde kılabiliyordum. Spor saatlerinde ise
yüzme havuzunun kalorifer dairesine gi-
riyor, orada bulduğum bir namaz tahtasında
ibadetimi yapabiliyordum. Sabah ve yatsı
namazlarını ise yatakhane bölümünde
pencere kenarında ve spor odası adını
verdiğimiz bir odada kılıyordum.
“O, Donkişot, zaten
okuldan atılacak!”

Bazı mübarek gün ve gecelerde sınıf
arkadaşlarım namazını kılardı. Fakat
özellikle FETÖcüler: “Aman! Sen ne ya-
pıyorsun? Askeri okulda namaz kılınır
mı? Vehbi’ye ne bakıyorsun? O, Donkişot,
zaten okuldan atılacak!” diyerek bu ar-
kadaşlarımın devamlı ibadet etmesine
engel oluyorlardı. Dördüncü sınıfa kadar
bu hal böyle devam etti.

Nihayet bir gün Serdar Kaya isimli
bir sınıf arkadaşım bana namaz kılmasını
kendisine öğretmemi istedi. Ben de na-
maz vakitlerini ve kaç rekât kılındığını,
sûre ve duaları bir kâğıda yazarak ken-
disine verdim. Namaz kılmaya başladı
ve okul bitene kadar devam etti.

Serdar haricinde sınıf arkadaşlarımın
namaz kılıp kılmadığını bilmiyorum.
Çünkü kılsalar bile gizlemek zorunda
kalıyorlardı. Fakat bütün okul hayatım
boyunca benim namaz kıldığımı bütün
sınıf arkadaşlarım görüyor ve biliyorlardı.
Bölük komutanları da buna birkaç kez
şahit olmuştu.
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